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HRAŠĆICA Izgradnja i 
opremanje dječjeg vrtića

Stiže 4,9 
mil. kuna
U okviru Mehanizma za oporavak i otpor-
nost za izgradnju, dogradnju, rekonstruk-
ciju i opremanje predškolskih ustanova, 
a nastavno na Nacionalni plan oporav-
ka i otpornosti 2021. - 2026. godine koji 
predviđa unaprjeđenje dostupnosti i 
učinkovitosti kvalitetnog i relevantnog 
obrazovanja, Grad Varaždin je 28. lipnja 
ove godine prijavio projekt Izgradnje i 
opremanja dječjeg vrtića Hrašćica s ci-
ljem omogućavanja povećanja obuhvata 
djece koja sudjeluju u ranom i predškol-
skom odgoju i obrazovanju.
Projektom Izgradnja i opremanje dječjeg 
vrtića Hrašćica izgradit će se 4 nova dnev-
na boravka: 2 jaslička i 2 vrtićka dnevna 
boravka, odnosno 64 djece moći će, po 
prvi puta pohađati vrtić u Hrašćici. 
U zaprimljenoj Obavijesti o statusu pro-
cjene projektnih prijedloga, projektni 
prijedlog je u listopadu uspješno prošao 
fazu procjene projektnih prijedloga u po-
stupku dodjele bespovratnih sredstava 
te da će biti upućen u sljedeću fazu po-
stupka dodjele, Odluku o financiranju. 
Ukupna bespovratna sredstva iznose 
4.896.000 kn.
- Ovo je prvi veći projekt od četrdesetak 
projekata koje je ova gradska uprava, u 
svega nešto više od godinu dana, pripre-
mila i prijavila. Posebno mi je drago što je 
to dječji vrtić u Hrašćici, naselju koje do 
sada nije imalo dječji vrtić, a koje sve više 
naseljavaju mlade obitelji. Nastojat ćemo 
i nadalje osmišljavati i provoditi projekte 
koji će pridonijeti ravnomjernom razvoju 
našega Grada, a posebno projekte nami-
jenjene našim najmlađim sugrađanima - 
izjavio je gradonačelnik Grada Varaždina 
dr. sc. Neven Bosilj.

Početkom listopada počeli su radovi 
na uređenju Habdelićeva trga u središtu 
Varaždina. Tom je prilikom gradonačelnik 
Varaždina Neven Bosilj predstavio budući 
izgled trga. Izvođač radova je tvrtka Vodo-
gradnja, a trg se uređuje prema projektu 
Dore Lončarić iz zagrebačke tvrtke BIRO 
space society. Njihovo je idejno rješenje 
osvojilo glavnu nagradu na natječaju za 
uređenje prostora zapadno od palače Za-
kmardy u Habdelićevoj ulici, a koje je još 
2016. godine raspisao Grad Varaždin. Vri-
jednost radova iznosi oko 3,75 mil. kuna 
(s PDV-om) i radovi bi trebali biti gotovi u 
roku od četiri mjeseca.

- Ovaj trg već deset godina izgleda kao 
divlje parkiralište u centru grada. U dogo-

HABDELIĆEV TRG Dovršetak radova u veljači 2023.

Trg koji se čeka godinama
voru s projektantima napravili smo određe-
ne izmjene kako bi se projekt prilagodio da-
našnjoj situaciji na trgu, ali je projekt manje 
- više taj. Imat ćemo materijal koji je tražio 
naš Konzervatorski odjel u Varaždinu, a koji 
oslikava patinu tog doba i fontanu koja će se 
po potrebi moći ugasiti kako bi trg dobio i 
druge sadržaje. Mislim da će Varaždin dobiti 
novi funkcionalni trg koji će povezivati obli-
žnje dječje igralište iza katedrale i Šetalište 
Vatroslava Jagića na primjereni način. Ovaj 
trg gradimo jer smo turistički grad i treba ga 
urediti kako dolikuje - poručio je gradonačel-
nik.

Radovi bi trebali biti gotovi do veljače, a 
izvori financiranja su iz proračuna Grada Va-
raždina.

POS  Još jedna stambena zgrada u naselju uz Ulice Vilka Novaka i Ul. grada Koblenza

Novih 56 stanova u A. Wisserta
Gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. 

Neven Bosilj uručio je krajem studenog klju-
čeve vlasnicima 56 novih stanova u POS 
zgradi u naselju uz Ulice Vilka Novaka i Ul. 
grada Koblenza. Ravnatelj Javne ustanove 
Gradski stanovi (JUGS) Roman Veršić nagla-
sio je da ukupna vrijednost investicije iznosi 
39 milijuna kuna te da zgrada, osim 56 sta-
nova, ima 30 garaža i 60 parkirnih mjesta, 
a smještena je na adresi Adolfa Wisserta 
broj 42 i 44. Ovo je prva zgrada na području 
grada opremljena novim, modernim polu-
podzemnim spremnicima, koji bi trebali biti 
postavljeni uza sve višestambene zgrade u 
Varaždinu.

- Stanovi su dvosobni, dvoipolsobni i tro-
sobni, od 60 do 100 kvadrata, a prosječna 
cijena kvadrata iznosi 1.300 eura. Prodani su 
svi stanovi i 27 garaža - naglasio je Veršić 
zahvalivši se izvođačima radova koji su radili 
na uređenju okoliša (tvrtka Colas Hrvatska) i 
na samoj zgradi (Zagorje - Tehnobeton i ZTB 
Gradnja). 

- Oni su unatoč povećanju cijena i stvara-
nju gubitaka, radove završili u roku. Napomi-
njem da su u tijeku vještačenja o povećanju 
cijena, a rezultat s prijedlogom priznanja vi-
ših troškova bit će prezentirani na sjednici 
Upravnog vijeća Gradskih stanova i na Grad-
skom vijeću Grada Varaždina pa molim da 
se uvaži povećanje troškova koje su izvođači 
imali na izgradnji - rekao je Veršić. Gradonačelnik Bosilj rekao je da je zavr-

šetkom ove zgrade ujedno završena prva 
faza POS izgradnje na ovoj lokaciji na kojoj 
su dosad izgrađene četiri POS zgrade s uku-
pno 168 stanova. Također je naglasio da je 
osigurano zemljište za daljnju izgradnju, ali 
da nastavak radova ovisi, između ostalog, i 
o izglasavanju Proračuna Grada Varaždina.

-  Grad Varaždin je osigurao zemljište i 
infrastrukturu za te zgrade i bio je investitor 
na uređenju okoliša. Da bismo započeli s 
drugom fazom izgradnje bilo je potrebno ri-
ješiti sporove oko zemljišta. To smo uspjeli 
potpisivanjem nagodbe s T&H Investom, 

Stanovi su dvosobni, dvoipolsobni 
i trosobni, od 60 do 100 kvadrata, 
a prosječna cijena kvadrata iznosi 

1.300 eura

čime je osigurano zemljište koje se nalazi 
iza ove zgrade, ukupne površine od 18.000 
kvadrata. Od toga 6.000 kvadrata dobiva-
ju Gradski stanovi za daljnje investicije, a 
ostatak dobiva Grad Varaždin za komunal-
nu infrastrukturu; uređenje parka, igrali-
šta i dječjeg vrtića. Potpisivanje nagodbe 
ujedno je skinulo mač od 140 milijuna kuna 
sudskih tužbi i sporova koji su se vodili po 
raznim sudovima, ukazao je gradonačelnik 

Kako je dodao, radi se i na riješavanju 
problema Kućanske rampe.  -Wissertova će 
biti žila kucavica ovoga kvarta. Ovih dana 
trebali bi dobiti lokacijsku dozvolu za pod-
vožnjak Wissertova koji izlazi na Supilovu, a 
koji će imati dva rotora; jedan ispred sadaš-
nje Kućanske rampe i drugi ispred Glavnog 
kolodvora. Pješački, biciklistički i automobil-
ski ići kroz podvožnjak Wissertova-Supilova 
- naveo je gradonačelnik te napomenuo da 
je za daljnju realizaciju i ovih projekata nuž-
no prihvaćanje gradskog proračuna.

Uz pomoć  sredstava osigura-
nih u proračunu Grada Varaždina, 
u Ulici Vladimira Nazora, od Uli-
ce Frana Kurelca do Ulice Nikole 
Fallera, obnovljena je javna rasvje-
ta zamjenom deset rasvjetnih tije-
la. Uređen je i prolaza Nikole Falle-
ra, a izvode se dva milijuna kuna 
vrijedni radovi u Ulici V. Lisinskog 
te na Trgu bana Jelačića radi po-
stavljanja senzora. 

Tijekom ljeta uređena je Ulica 
Tina Ujevića, Ulica kardinala F. Ku-
harića, S. Vukovića te dio Vinko-
vačke i Vukovarska ulice, dok su u 
Trakošćanskoj te Ulici Juraja Križa-
nića postavljeni uspornici, a u pri-
gradskim dijelovima grada i u Drav-
skoj šumi dječja igrališta. U naselju 
Hrašćica uređena je Ulica Miljenka 
Stančića u punom profilu, a u Do-
njem Kućanu uređen je nogostupa 
kod vrtića i stajalište autobusa.

Obnovljene ulice i trgovi

Stanovi za najam mladim obiteljima 
Govoreći o projektima iz prijedloga gradskog proračuna za 2023. godinu, gradonačelnik 
Neven Bosilj najavio je mogućnost izgradnje stanova za najam mladim obiteljima kakav 
postoji u Austriji.
Osim nastavka projekta POS izgradnje na zemljištu iza postojećih zgrada u naselju Vilka 
Novaka, gradonačelnik kaže da se priprema komunalna infrastruktura na spoju od Kon-
zuma prema crkvi Dobrog Pastira tj. u zapadnom dijelu grada, kod groblja.
- Grad tamo ima 11/12 dio zemljišta i sada tamo sebi gradimo infrastrukturu, umjesto da 
je radimo za druge investitore. Razgovaramo s bankama o modelu koji imaju u Austriji, 
a to je najam stanova za mlade obitelji, pri čemu Grad daje zemljište i infrastrukturu, a 
banke financiraju izgradnju. Time bi dobili zajedničku tvrtku s omjerom 75:25, ovisno o 
investiciji te ona ne bi imala veću dobit tako da bi se stanovi mogli dati u najam od oko 
200 eura. To je još jedan od projekata o kojemu razmišljamo - najavio je Bosilj.
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U vijećnici Grada Varaždina predstavljeni 
su aplikacija i usluga KEKS Pay, kojima se 
građanima Varaždina omogućava besplatno 
plaćanje računa varaždinskim komunalnim 
tvrtkama. Korisnicima ove usluge računi ne 
stižu na kućnu adresu, već ih u KEKS Pay pri-
maju digitalno i u PDF formatu, odnosno po 
želji i na e-mail. 

 - Naši sugrađani konačno mogu prijeći 
s papirnatog na digitalno plaćanje. Pomoću 
KEKS Pay aplikacije omogućeno im je pla-
ćanje komunalne i vodne naknade, dakle 
računa koje izdaje Grad Varaždin. Također 
mogu plaćati račune Varkoma, Čistoće  i  ra-

Potpore za  
energetsku obnovu 
-Grad Varaždin sufinancira i energetsku ob-
novu obiteljskih kuća s 15 posto opravdanih 
troškova do maksimalno 15 tisuća kuna, kao 
i izradu projektne dokumentacije za prijavu 
na natječaj za obnovljive izvore energije 
Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinko-
vitost u iznosu do 5.000 kuna po korisniku – 
rekao je gradonačelnik Bosilj, napomenuvši 
da su javni pozivi otvoreni do završetka pro-
vedbe projekata ili do iskorištenja sredstava, 
ovisno o tome koji uvjet prije nastupi. 

KEKS Pay Varaždinskim komunalnim tvrtkama

Besplatno plaćanje računa

čune Parkova za grobnu naknadu.  To mogu 
plaćati sada pomoću svojih mobitela za nula 
kuna provizije. Aplikacija KEKS Pay Grada 
Varaždina proširivat će se uskoro sa drugim 

korisnicima, planiramo plaćanje računa na-
ših ustanova poput dječjih vrtića i osnov-
nih škola. Praktički sve svoje račune prema 
bilo kojem komunalnom poduzeću ili javnoj 
ustanovi u Varaždinu  moći će građani plaća-
ti jednim „klikom“ –  izjavio je Neven Bosilj, 
gradonačelnik Grada Varaždina, koji je uveo 
mogućnost uvida u sve isplate iz gradskog 
proračuna među kojima su plaće i naknade. 

NIZ POTPORA GRADA VARAŽDINA Poduzetnicima i obrtnicima, a po prvi put i poljoprivrednicima  

Više od dva mil. kuna bespovratno

Grad Varaždin 
objavio je javni 

poziv za dodjelu 
bespovratnih milijun 
kuna poduzetnicima i 

obrtnicima

Za bespovratne potpore do 5.000 kuna, 
7.000 kuna ili 10.000 kuna radi pokrića troš-
kova ulaganja nastalih od 1. siječnja ove 
godine do trenutka predaje prijave na Javni 
poziv, mogu se prijaviti poduzetnici i obrtni-
ci s područja Grada Varaždina.

- Predvidjeli smo za Poduzetnički fond 
milijun kuna, no rebalansom proračuna pot-
pore raastu za još 500 tisuća kuna, što znači 
ukupno 1,5 milijun kuna, ukazao je gradona-
čelnik Grada Varaždina dr. sc. 
Neven Bosilj, koji je zajedno 
sa zamjenikom gradonačelni-
ka Miroslavom Markovićem i 
pročelnicom Upravnog odje-
la za gospodarske djelatnosti 
Slađanom Miočić predstavio 
programe potpora poduzet-
nicima i obrtnicima, koji su u 
tijeku. 

- S obzirom na velik in-
teres, a ograničena sredstva, prijave su 
otvorene za poduzetnike koji kroz zadnje tri 

godine nisu dobili sredstva iz ovog Fonda – 
objasnila je Miočić. 

Potpore će se dodjeljivati prema sustavu 
bodovanja i kriterijima, a ne na temelju naj-
bržeg prsta.

Uz ove potpore iz Poduzetničkog fonda, 
Grad Varaždin objavio je javni poziv i za do-
datne mjere potpora poduzetnicima u izno-
su od 1,1 milijun kuna, od čega će 500 tisuća 
kuna biti namijenjeno za gospodarske aktiv-

nosti poduzetnika početnika.
- Također, za poduzetnike 

početnike u prvoj godini po-
slovanja predvidjeli smo 100 
tisuća kuna za sufinanciranje 
smještaja djece u dječjim vr-
tićima, da potaknemo podu-
zetničku aktivnost, dodao je 
gradonačelnik, naglasivši da 
je vrlo važno potaknuti po-
duzetnike i da se prijavljuju 

na EU fondove stoga je mjera od 300 tisuća 
kuna potpore predviđena u svrhu sufinanci-

ranja izrade projektnih prijava poduzetnika.  
Osim ovih potpora, sukladno Programu pot-
pora poduzetnicima na gradskom područ-
ju od 2022. – 2025. godine, Grad Varaždin 
će tijekom studenog raspisati javne pozive 
vrijedne 200 tisuća kuna za sufinanciranje 
troškova izlaganja na manifestacijama, dok 
je već otvoren Javni poziv za sufinanciranje 
izlagačkog prostora (kućice) na manifestaciji 
Advent 2022. za izlagače s područja Grada 
Varaždina i traje do 25. studenoga.

Zamjenik gradonačelnika Miroslav Marko-
vić ukazao je i na Javni poziv za potpore po-
ljoprivrednicima, koji je završen 1. prosinca.

- Ovo je prvi puta da je Grad raspisao 
posebne pozive za poljoprivrednike jer sma-
tramo da je poljoprivreda izuzetno bitna, a 
dosad je bila u potpunosti zanemarena. U 
varaždinskim prigradskim naseljima imamo 
jako puno OPG-ova, kojima želimo pomoći 
i potaknuti ih kroz sedam mjera koje izno-
se oko pola milijuna kuna, rekao je zamjenik 
gradonačelnika.

Pod pokroviteljstvom Grada Varaždina i u 
organizaciji Udruge Auto klub Blacklisted, 
u Varaždinu je 30.X. održana utrka Blackli-
sted Cup - „Velika nagrada Varaždina 2K22“.
Nakon utrka u Čakovcu, zatim na karting 
stazama u Novom Marofu i Belici, ovo je 
bio četvrti ovogodišnji trackday event, prvi 
na lokaciji u poduzetničkoj zoni Jalkovec. 
Ukupno je to 17. trackday event AK Blackli-

sted, a svi amaterski i profesionalni voza-
či  imali priliku prezentirati svoje vozačke 
sposobnosti na osiguranom i sigurnom 
mjestu. Zamjenik gradonačelnika Grada 
Varaždina Miroslav Marković, zajedno s 
predsjednikom Udruge Sinišom Baksa, 
otvorio je „Veliku nagradu Varaždina 2K22“ 
koja je još jedan dodatan i zanimljiv sadržaj 
koji nudi Varaždin.

„Velika nagrada Varaždina 2K22“

UZ DAN GRADA

Javna priznanja
U povodu 6. prosinca, dana Grada Varaž-
din, i ove godine dodjeljuju se javna pri-
znanja zaslužnim pojedincima i organiza-
cijama, sukladno odluci Gradskog vijeća. 

I. NAGRADA ZA ŽIVOTNO DJELO

DARIJA HRELJANOVIĆ 
ZLATKO ISTER 
JOSIP TOT 

II. NAGRADA GRADA VARAŽDINA

FAKULTET ORGANIZACIJE I  
INFORMATIKE VARAŽDIN 
VLADIMIR GOTAL 
UDRUGA VETERANA  
7. GARDIJSKE BRIGADE “PUMA“ 

III. PLAKETA GRADA VARAŽDINA

ATLETSKI KLUB “SLOBODA“ 
KRUNOSLAV MIKULČIĆ 
NK UDARNIK 
MILE SEKULIĆ 
UDRUGA RITAM MISLI 
UDRUGA UDOMITELJA ZA DJECU I MLA-
DE VARAŽDINSKE ŽUPANIJE “ZIPKA“ 
ZBOR KATOLIČKE OSNOVNE ŠKOLE 
SVETE URŠULE “URŠULINE ZVJEZDICE“ 

IV. MEDALJA GRADA VARAŽDINA

JOSIP HEHET, posthumno 
JANA KOŠČAK
SLOBODAN MIKAC
ANĐELKO MLADENOVIĆ 
VINDIJA d.d. VARAŽDIN 
MATEO ŽUGEC

- Grad Varaždin 
osvojio je najpre-
stižniju nagradu u 
kategoriji za najbolji 
veliki grad u kvaliteti 
života na ovogodiš-
njem izboru najboljih 
gradova kojeg su or-
ganizirali portal gra-
donacelnik.hr i Hanza 
Media - izvijestili su iz 
Grada Varaždina.

Nagradu je u Opatiji u četvrtak preuzeo 
gradonačelnik Grada Varaždina Neven Bo-
silj. Svečanosti su prisustvovali i premijer 
Andrej Plenković te ministrica regionalnoga 
razvoja i fondova EU Nataša Tramišak, koji 
su također čestitali Gradu 
Varaždinu i gradonačelniku 
na uspjehu.

- Prilikom rangiranja gra-
dova za ovu nagradu ana-
lizirali su se gospodarski, 
demografski, zdravstveni, 
komunalni, obrazovni, razvojni i drugi para-
metri kako bi se dobila ukupna slika o tome 
kakav je život građana u njihovoj sredini. 
Ukupno se razmatralo 29 pokazatelja kvalite-
te života, među inim prosječni dohodak po 
stanovniku, zaduženost grada i stopa prire-
za, proračunske udjele subvencija za javni 
prijevoz i zaštitu okoliša, kao i izdvajanja za 
sport i kulturu iz proračuna. U tijesnoj borbi 
Varaždinu su konkurirali Dubrovnik, Kopriv-

NAJBOLJI Varaždin dobitnik prestižne nagrade

Najbolji veliki grad po 
kvaliteti života u RH!

POD POKROVITELJSTVOM 
GRADA VARAŽDINA

U tijesnoj borbi 
Varaždinu su konkurirali 
Dubrovnik, Koprivnica, 

Pazin i Zagreb

Ponosan sam 
i zadovoljan, a 
nagrada djeluje 
i motivirajuće za 
naš daljnji rad, 
rekao je Bosilj

nica, Pazin i Zagreb 
- kažu u Gradu Varaž-
dinu.

Gradonačelnik Bo-
silj ustvrdio je kako je 
to još jedna potvrda 
da idemo u dobrom 
smjeru i da se to pre-
poznaje u cijeloj Hr-
vatskoj.

- Ukupna slika o 
tome kako se živi u 
Varaždinu jest – naj-
bolje od svih velikih 
gradova u našoj zem-
lji. Ponosan sam i za-
dovoljan, a nagrada 
djeluje i motivirajuće 
za naš daljnji rad jer 
to znači da kroz sve 
projekte i aktivnosti 

koje sustavno provodimo da našim građa-
nima podignemo kvalitetu života i životni 
standard, uvelike doprinosimo i tome da se 
Varaždin pozicionira i percipira kao grad u 
kojem se najbolje živi, u kojem su ljudi zado-

voljni, i kojeg smatraju kao 
jedan od gradova u koji bi 
voljeli doći živjeti, osnovati 
obitelj, započeti posao. Va-
raždin kontinuirano podiže 
ljestvicu i veseli me da smo 
ponovo mjera i obrazac 

svim drugim gradovima – rekao je gradona-
čelnik.

Varaždinu je ovo druga pobjeda za redom 
u kategoriji svih kategorija – kvaliteti života, 
a prve godine izbora osvojio je i titulu najbo-
ljeg grada za gospodarstvo u zemlji. Otkako 
je portal gradonacelnik.hr pokrenulo izbor 
za Najbolji grad Varaždin je svake godine u 
finalu kategorije kvaliteta života i gospodar-
stvo.
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Prosinac je mjesec kada se uobičajeno 
donosi proračun za sljedeću godinu, kada se 
obznanjuju planovi i najavljuju novi projekti. 
Cilj je, ove godine, bio proračun donijeti još 
tijekom studenoga kako bi naši sugrađani 
bili mirni i sigurni da će sljedeća 2023. godi-
na, konačno biti godina pozitivnih promjena 
i konačnog rješavanja najvećeg i najdugo-
vječnijeg problema našega Grada. 

RIJEŠIT ĆEMO, ZAJEDNO
Proračun u studenome, nažalost nije pri-

hvaćen, ali to ne znači da život staje. 
Kao odgovorna uprava, prihvaćamo kako 

upravo vijećnici u Gradskom vijeću pred-
stavljaju sve naše sugrađane i poduzet ćemo 
sve što kao predlagatelji možemo da se re-
aliziraju dogovori sa sindikatima, da se po-
većaju plaće tetama u vrtićima, da se nakon 
korone i lock downa naši poduzetnici, a po 
prvi puta i poljoprivrednici oporave od eko-
nomskih gubitaka, a što nam je i najvažnije 
da osiguramo da sva naša djeca i prosvjetni 
djelatnici imaju najbolje moguće uvjete za 
rad, rast i razvoj bilo da je riječ o prehrani, 
odgoju, obrazovanju ili pomoći psihologa…

Ne možemo i nećemo dopustiti da naši 
stariji sugrađani s uglavnom, ionako pre-
malim mirovinama, ostanu uskraćeni za 
uskrsnice ili bilo koji drugi oblik pomoći, koji 
će im koliko-toliko olakšati život u vremenu 
kada cijene iz dana u dan rastu. Činjenica 
je da je velika većina radila u proizvodnom 
sektoru i sada sa svojim zasluženim mirovi-
nama jedva preživljava, a zadužili su nas jer 

Blagdanska čestitka
Drage Varaždinke i Varaždinci, poštovane 
sugrađanke i sugrađani,
od srca vam želim blagoslovljen Božić te 
sretnu i uspješnu 2023. godinu. 
Božić je najradosniji blagdan. Vrijeme 
nade i radosti, darivanja i toplog obitelj-
skog zajedništva.  
Godinu iza nas, obilježila su brojna isku-
šenja i krize koje su promijenile ne samo 
naše potrebe i želje, već i prioritete. 
Ono što je ostalo isto, a sada je možda još 
potrebnije, jest ljubav prema bližnjima, 
skrb za sve kojima je pomoć potrebna, 
bolje i pravednije sutra. Božić jest rođe-
nje, nada, vjera…  sve ono što nas čini 
boljim i plemenitijim ljudima.  
I godina pred nama bit će izazovna. No, 
skromnošću, vrijednim radom, preda-
nošću, zajedništvom i tolerancijom naše 
društvo možemo učiniti boljim, a buduć-
nost svjetlijom.
Svima vama, vašim obiteljima i vašim 
najdražima , najiskrenije želim da 2023. 
bude godina kakvu priželjkujete, ispunje-
na dobrim zdravljem, ljubavlju,  poslov-
nim uspjehom i osobnim zadovoljstvom.
Blagoslovljen i miran Božić te sretna nova 
2023. godina.

Vaš gradonačelnik
Neven Bosilj

liki grad za život“ koja je dobivena drugi put 
za redom. Ona je i jamstvo da smo na pra-
vom putu, da je stvorena klima koja potiče, 
inspirira, ali i garantira kvalitetan život.  

Nadamo se kako će se i u 2023. godini 
nastaviti trend podizanja životnog standar-
da kako bi svi što lakše prebrodili ova teška 
vremena. Želimo da se nastavi raditi na rje-
šavanju komunalnih problema, unapređenju 
gradske infrastrukture, provođenju zelene 
tranzicije, daljnjem poboljšanju uvjeta sta-
novanja, daljnjem omogućavanju nadstan-
darda u obrazovanju, daljnjem unapređenju 
raznolike i bogate društvene, kulturne i turi-
stičke ponude. 

Varaždin su, prije svega, ljudi i zaslužuje 
najbolje!

AKTUALNO Dr. sc. Neven Bosilj, gradonačelnik Grada Varaždina 

Gradski proračun (za sada) nije prošao, ali 
život u našem gradu zbog toga neće stati  
Poduzet ćemo sve da se povećaju 
plaće tetama u vrtićima, da se 
nakon korone i lock downa naši 
poduzetnici, a po prvi puta i 
poljoprivrednici, oporave od 
ekonomskih gubitaka, a što nam je 
i najvažnije, da osiguramo da sva 
naša djeca i prosvjetni djelatnici 
imaju najbolje moguće uvjete za 
rad, rast i razvoj 

Kruna ovogodišnjeg rada, 
svakako je titula „Najbolji 
veliki grad za život“ koja je 
jamstvo da smo na pravom 

putu, da je stvorena klima koja 
potiče, inspirira, ali i garantira 

kvalitetan život

Bila je ovo naporna 
godina, ali zadovoljni 
smo da su prvi koraci 

u transparentnosti 
rada gradske uprave 

napravljeni

Ne možemo i nećemo dopustiti 
da naši stariji sugrađani ostanu 

uskraćeni za uskrsnice ili bilo koji 
drugi oblik pomoći 

upravo su oni ti koji su svojim radom, sa-
modoprinosima, svojim životima i snagom 
gradili i stvarali naš grad. 

Problem sanacije baliranog otpada u 
Brezju ostaje. Riješit ćemo ga. Zajedno. 
Uvjereni smo da nema vijećnika, niti bilo 
koga od naših sugrađana tko ne želi da 

bale, nakon gotovo dva desetljeća prestanu 
biti uteg daljnjeg razvoja ili predmet poli-
tičkog nadmudrivanja. Smatramo kako je to 
prevažno pitanje i da je u najmanju ruku pri-
stojno pitati građane koji i pridonose prora-
čunu, na koji način taj novac i potrošiti, a 
riječ je, s obzirom na zakonsku regulativu 
i mogućnosti u okviru tih i takvih zakona o 
značajnom iznosu kojim bi se ovaj problem 
riješio. 

Da, to je problem, a ne izazov kako je to 
sada moderno govoriti, a probleme smo 
ovih godinu i pol dana itekako rješavali, 
nepravde ispravljali i intenzivno radili na 

planiranju projekata za bolju, izvjesniju, i 
prije svega, sigurniju budućnost svih nas. 

Bila je ovo naporna godina, ali zadovolj-
ni smo da su prvi koraci u transparentnosti 
rada gradske uprave na-
pravljeni, da su po prvi puta 
građani mogli sudjelovati i 
kroz participativni proračun 
predlagati konkretne projek-
te koji njima život znače. 

Zadovoljni smo da je 
dodijeljeno stipendija, više 
nego ikada prije jer to znači 
da se naši mladi obrazuju, 

uče i da ćemo od radno intenzivnog posta-
ti grad i društvo suvremene industrije s vi-
sokom dodanom vrijednošću, time i većim 
plaćama, a posljedično i većim životnim 
standardom. 

KRENULO NA BOLJE
Puno toga je krenulo na bolje i učinit ćemo 

što možemo da to ne stane, da se izbjegnu 
nepotrebni troškovi, ali i gubitak vremena. 
Upravo je vrijeme svima nama, sve češće, 
zbog ubrzanog načina života i najveći nepri-
jatelj. Prebrzo prolazi i uvijek ga je premalo 
za sve što želimo učiniti, odraditi, stvoriti i 
naposljetku ostaviti iza sebe. 

U proteklih godinu dana je zaista učinje-
no puno. Posebno smo ponosni na završe-
tak i predugo očekivanu primopredaju novih 
POS stanova. Obnavljaju se i uređuju ulice, 
započeo je i projekt pametnog parkiranja, 
postavljeni su uređaji za mjerenje kakvo-
će zraka i buke, kreće postavljanje solarnih 
elektrana na škole, kontinuirano se ulaže u 
izgradnju, ali i obnovu dječjih vrtića i škola. 
Završava se sortirnica otpada, a u tijeku je i 
isporuka polupodzemnih spremnika. 

Ove godine, ocijenjeni smo i najvišom 
ocjenom za financijsku transparentnost, a svi 
građani, kao i sva djeca i mladi, i u buduće će 

se moći svojim prijedlozima 
uključiti u predlaganje proje-
kata za koje smatraju važnim 
za razvoj grada. Varaždin je 
osvojio i „GreenPrix“ nagra-
du za projekt mapiranja so-
larnog potencijala, kao po-
kretač zelenih promjena.  

Kruna ovogodišnjeg rada, 
svakako je titula „Najbolji ve-
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EE otpad bez zastoja  
Iako Ministarstvo gospodarstva i odr-
živog razvoja nije na vrijeme zaključilo 
Javni poziv za obavljanje poslova obrade 
otpadne električne i elektroničke opreme, 
odnosno odabrala koncesionara, varaž-
dinska Čistoća nastavila je na svom re-
ciklažom dvorištu sakupljati elektronički 
otpad: televizore, računala, glačala, usi-
savače, štednjake...

Komunal ‘na struju’ 
Grad Varaždin dobiva četiri nova vozila, i 
to na struju. Za kupnju vozila Grad je isko-
ristio subvencije Fonda za zaštitu okoliša 
i energetsku učinkovitost, na čiji su se na-
tječaj javili još prošloga ljeta te ostvarili 
sufinanciranje za kupnju tri električna vo-
zila i jednog plug-in hibridnog vozila. Na-
bavku energetski učinkovitih vozila Fond 
sufinancira s ukupno 250.000 kn.

Praćenje buke i zraka
Uz sufinanciranje Fonda za zaštitu okoliša 
i energetsku učinkovitost, nabavljeni su 
sustavi za praćenje jačine buke i kvalitete 
zraka. Mjerna stanica sa senzorom buke 
s LED displejom postavljena je na stup 
javne rasvjete na Trg Petra Svačića, kod 
željezničkog kolodvora, dok se buka, ali  i 
kvaliteta zraka, mjere na stupu javne ra-
svjete na Kapucinskom trgu.

U studenom je okončana nabava radi 
zbrinjavanja baliranog otpada u 

Brezju, kojoj je prethodilo niz radnji. Prvo je 
izrađen Elaborat zaštite okoliša, zatim Sana-
cijski program lokacije „Brezje“ pa Glavni pro-
jekt za koji je 21. travnja izdana građevinska 
dozvola, a u srpnju je dobivena suglasnost 
Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učin-
kovitost za sufinanciranje u iznosu od 40%.

NIZ STRUČNJAKA
-Temeljem ovih dokumenta, koji svi od 

reda imaju suglasnost nadležnih državnih 
tijela, provedena je javna nabaca na kojem 
su, kao i na svim prethodnim dokumentima, 
radili deseci vodećih stručnjaka s područja 
zbrinjavanja otpada, financija, pravnih pita-
nja i javne nabave od kojih su sada stručniji 
i više znaju razni “stručnjaci” s društvenih 
mreža, ukazuje gradonačelnik Neven Bosilj.

Kako naglašava, otpad iz Brezja ne smije 
i ne može odlagati, odnosno zakopati jer je 
još 1999. godine donesena Direktiva o odla-
galištima u kojoj stoji da je zabranjeno od-
laganje neobrađenog otpada na odlagališta. 
Zemlje članice dobile su mogućnost uskla-
đenja pa je Hrvatska u Zakonu o održivom 
gospodarenju otpadom iz 2013. navela da će 
neobrađeni otpad odlagati na odlagališta do 
31. prosinca 2017., dok je izmjenama i dopu-
nama 2019. u potpunosti otklonjena moguć-
nost odlaganja neobrađenog otpada na od-
lagališta pa svima koji to čine prijete penali. 

NAPOKON Provedena javna nabava za zbrinjavanje baliranog otpada u Brezju, prva u 17 godina otkako je krenuo najveći varaždinski komunalni problem

Nabava je zadnja šansa za bale - poništavanje  
bi vodilo u veliku financijsku i ekološku štetu
Cijena je još prihvatljiva, ako 
odvojimo troškove sanacije tla, veli 
gradonačelnik Neven Bosilj

Za zbrinjavanje bala i  
sanaciju tla 216 mil. kn
U provedenom postupku javne nabave za 
Sanaciju zatvorenog odlagališta neopa-
snog otpada Brezje stigla je samo ponuda 
zajednice ponuditelja CE-ZA-R-a i HIS-a, 
koji su ponudili iznos od 216.726.968,75 
kn (s PDV-om). U obavezi su u 18 mjeseci 
od potpisa ugovora zbrinuti bale te sani-
rati tlo ispod otpada, koje stoji 30 mil. kn.
- Procjenu vrijednosti cjelokupnog projek-
ta napravili smo prije nego je nastupila ova 
inflacija. Tržište je nažalost reklo svoje, kao 
i protok vremena. Cjelokupan postupak 
proveli smo u potpunosti transparentno. 
Nadam se će se ovim završiti dugogodiš-
nja saga, koja više od 17 godina zaustavlja 
i opterećuje razvoj grada na svaki mogući 
način: ekološki, ekonomski, vizualno itd, 
veli gradonačelnik Bosilj, dodavši da je 
za provođenje sanacije nužno donošenje 
proračuna koji uključuje dugoročno zadu-
ženje za 120 milijuna kuna, budući da se 
Fond obvezao sufinancirati 40 posto troš-
ka, a 10 milijuna će osigurati Grad. 

7. MO BIŠKUPEC Zbor građana koji žive neposredno uz bale

‘Konačno nam maknite bale’
O zbrinjavanju baliranog otpada u Brezju 
bilo je riječi na zbor građana održanom u 
prostorijama varaždinskog 7. mjesnog od-
bora na čijem se području bale i nalaze. 
Juraj Rožić, predsjednik 7. MO izrazio je 
želju građana za konačno rješenje tog, 17 
godina starog problema, dok je zamjenik 
gradonačelnika Miroslav Marković iznio 
osnovne informacije prijedlogu proračuna, 
odnosno načinu rješavanja baliranog otpa-
da, sukladno dobivenoj ponudi.   -Nama je 
cilj konačno maknuti bale i staviti gospodar-

sku zonu Brezje u punu funkciju. Radimo sve 
transparentno i po zakonu od prvog dana i, 
ako se prihvati proračun i zaduženje, izvo-
đač je spreman krenuti u posao. – rekao je 
zamjenik gradonačelnika Marković.
Ukoliko prijedlog proračuna ne dobije po-
dršku na Gradskom vijeću, gradonačelnik 
Neven Bosilj najavio mogućnost raspisiva-
nja referenduma na kojem će građani od-
lučiti jesu li za kreditno zaduženje da bi se 
Varaždin konačno riješio tog dugotrajnog 
problema. 

-Spreman sam s dnevnog reda skinuti odluku 
o zaduživanju grada i raspisati referendum. 
Svima su sporne samo bale. Idemo onda čuti 
što građani misle o tome. Povući ću odluku o 
zaduživanju. Ako građani vele da podržavaju 
zaduživanje za 120 milijuna, idemo konačno 
riješiti bale. Usuprotnom će se poništiti natje-
čaj i onda ponovo idemo u nepoznato - uka-
zao je gradonačelnik pojasnivši da mu je želja 
da proračun prođe i da ne dođe do zastoja u 
realizaciji projekata zbog kojih bi mogli pro-
pasti novci dodijeljeni za te i druge namjene. 
Posebno je naglasio da se micanjem bala 
Gospodarska zona Brezje može staviti u 
funkciju, odnosno prodajom zemljišta može 
se namaknuti gotovo 16,5 milijuna eura, što 
je dovoljno za rješavanje problema bala.

odvojimo troškove sanacije tla jer je to nešto 
drugo. Stoga, ako se poništi natječaj, može-
mo dobiti samo veću cijenu na štetu Varaž-
dinaca i proračuna, upozorava. 

Da je tako, ukazuje na ponovljeni natječa-
ja za RCGO Piškornica na koji su stigle više-
struko veće ponude. 

-Može nam se dogoditi i da izgubimo su-
financiranje Fonda, a također se može dogo-
diti da vrlo brzo dobijemo i visoke kazne jer 
je otpad tamo ilegalno odložen. Stoga je ovo 
sada praktički zadnja šansa da se riješi eko-
loška bomba iz Brezja, a poništavanje natje-
čaja načinilo bi veliku financijsku i ekološku 
štetu Gradu Varaždinu, veli Bosilj, koji na 
mjestu bala vidi modernu industrijsku zonu, 
nova radna mjesta i drugačiji Varaždin, bez 
sramotnog brda smeća na ulazu u grad.

UKRATKO

Podzemni spremnici
U tijeku je isporuka polupodzemnih spre-
mnika za otpad.
 -Potpisali smo ugovore s dobavljačima i 
oni bi trebali biti postavljeni kod svih više-
stambenih zgrada tijekom iduće godine. 
Nakon toga, na njih će ići otpadomjeri i 
počeli bi s individualnim praćenjem i no-
vim izračunom fiksnog i varijabilnog dije-
la prema sistemu da oni koji više odvajaju 
plaćaju manje – najavio je zamjenik gra-
donačelnika Miroslav Marković.

-Do izgradnje centara za gospodarenja 
otpadom trebali bi se popuniti postojeća 
odlagališta, ali na njih ne može ići ilegalno 
odložen otpad u Brezju. Naime, niti jedan 
vlasnik odlagališta niti JLS ne može se javiti 

na natječaj kojim bi se tražilo odlaganje oko 
100.000 tona komunalnog otpada iz Brezja, 
a izvoz je moguć samo za MBO ili energet-
sku oporabu, upozorava Bosilj. 

I SANACIJA TLA
Osvrće se i na ranije tvrdnje da ne/odla-

ganje ovisi o koncentraciji DOC-a u balama.
-Bez obzira na koncentraciju DOC-a, sve da 

ga i nema  - a ima ga i ne može nestati - od-
laganje otpada s lokacije Brezje je nemoguća 
misija jer je, kao što je istaknuto, u suprotno-
sti s pozitivnim propisima RH i EU, što nam je 
potvrđeno pozitivnim mišljenjima i suglasno-

stima na Elaborat, Program sanacije i Glavni 
projekt. I koncesija, koja je predviđala odlaga-
nje, neprovediva je danas jer je odlaganje pro-
tuzakonit postupak, naglašava Bosilj.

Na natječaj je stigla samo jedna ponuda, 
i to veća od 200 milijuna kuna, a gradona-
čelnik se osvrće i zašto nema ponuda iz ino-
zemstva.

-Vjerojatno ih nema jer je donedavno ci-
jena energetske oporabe u zapadnoj Evropi 
bila oko 500 eura. Nitko se nije mogao niti 
blizu uklopiti u procijenjenu vrijednost Gra-
da Varaždina, bez da je višestruko premaši. 
Cijena koju smo dobili je još prihvatljiva, ako 

Danas za otpad iz crne kante plaćamo deponijama 600 kn po toni + 
PDV = 750 kn, prijevoz je oko 200 kn po toni + PDV= 250 kn, a 20 % je 
ekološka renta Općini, što je još 120 kn, odnosno ukupno je to 1.120 
kn, a s maržom 1.200 kn pa bi zakapanje bala, kada bi bilo i moguće, 
stajalo 120 milijuna, bez sanacije tla, koja je u ponudu iz javne nabave

Na mjestu bala vidim modernu 
industrijsku zonu za koji postoji 

interes, nova radna mjesta i 
drugačiji Varaždin, bez brda smeća 

na ulazu u grad, veli Bosilj

Micanjem bala Gospodarska zona Brezje može staviti u funkciju, a  prodajom zemljišta može 
se namaknuti gotovo 16,5 milijuna eura, što je dovoljno za rješavanje problema bala
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J&T banka, koja se do ula-
ska češkog kapitala 2014. zvala 
VABA, istisnula je male dioni-
čare, među kojima je Grad Va-
raždin, koji je zbog toga izgubio 
više od pet milijuna kuna.  

“NAŠA BANKA”

Još prije dvije godine većinski 
vlasnici varaždinske J&T banke, 
okupljeni oko istoimene banke iz 
Praga, odlučili su potpuno ispla-
titi male dioničare, koji su zajed-
no držali oko pet posto bančinih 
dionica. Budući da je J&T banka 
već ranije povukla dionice s bur-
ze, njihovu je vrijednost procije-
nio revizor na oko tri kune.

Mali dioničari imali su 1,2 mi-
lijuna bančinih dionica za koje 
je izdvojeno oko četiri milijuna 
kuna, dok je Grad Varaždin do-
bio 127 tisuća kuna za 38.500 di-
onica VABA banke koje je 2007. 
kupio za 5.390.000 kuna, odno-
sno 140 kuna po dionici.

Bilo je to vrijeme kada su i 
drugi govorili o sudjelovanju u 

Jednostrani prekid plaćanja najma za va-
raždinsku Arenu, koji je počeo prije njezinog 
preuzimanja upravljanja Gradom, uspješno 
je riješila gradska uprava na čelu s gradona-
čelnikom Nevenom Bosiljem. Uz to, napravi-
la ono što su propustile prethodne gradske 
uprave – pokrenula je i dovršila pregovore o 
smanjenju najamnine uslijed ukidanja odre-
đenih standarda kvalitete dogovorenih po-
četnim ugovorom iz 2007., zahvaljujući čemu 
je mjesečno uštedjela gradskom i državnom 
proračunu 246.656 kn, što u slijedećih deset 
godina do kraja ugovora donosi uštedu od 
minimalno 29 milijuna kuna. Dodatak ugovo-
ra o Javno-privatnom partnerstvu, odnosno. 

smanjenje zakupnine za Gradsku sportsku 
dvoranu Arenu Varaždin, bio je tema sastan-
ka gradonačelnika Neven Bosilja i njegovog 
zamjenika Miroslava Markovića s Christia-
nom Schrödlom, članom uprave Max Bögl 
– Tehnobeton, poduzeća koje je izgradilo naj-
veći varaždinski zatvoreni sportski objekt za 
koji Grad i RH plaćaju najamninu.  

Uz smanjenje zakupnine, koje je stupilo 
na snagu s računom za srpanj, razgovaralo 
se i o modelu ulaganja u dva preostala pra-
zna prostora u Areni Varaždin da bi se i oni 
priveli svrsi, zatim o aktualnoj energetskoj 
krizi te mogućnostima zajedničkog ulaganja 
u izgradnju solarne elektrane na krovu Are-

ne te mogućnosti izgradnje toplovoda od 
energane, koja se nalazi u blizini.  

Nakon sastanka, Christian Schrödl je 
izrazio zadovoljstvo suradnjom te je ocije-
nio kako je došlo do značajnog poboljšanja 
u komunikaciji s gradskom upravom radi 
ostvarivanja zajedničkih ciljeva.

I gradonačelnik Bosilj je istaknuo dobru 
suradnju između Grada i upravitelja Arene 
Varaždin, kao i da, za razliku od nekih drugih 
dvorana izgrađenih po JPP modelu, Arena 
Varaždin posluje pozitivno zahvaljujući do-
brom upravljanju njemačkog partnera Max 
Bögl – Tehnobeton d.o.o. i njihovog upravi-
telja Nevena Buljana.

Nakon što su u srpnju zbog 
sumnje na namještanje posla i 
mita pritvoreni bivši direktor Var-
koma Željko Bunić, član uprave 
GK Grupe Robert Gotić i konzul-
tant Stjepan Ptiček, glavne osobe 
koje su bile uključene u pripremu 
te ugovaranje rekonstrukcije i do-
gradnje uređaja za pročišćavanje 
otpadnih voda, Varkom je počeo 
s pripremama dokumentacije 
novog natječaja za taj ključni dio 
Aglomeracije Varaždin, projekta 
ukupne vrijednosti skoro 900 mi-
lijuna kuna.  -Zahvaljujući tome, 
odmah po raskidu kontaminira-

nog ugovora sklopljenog izme-
đu Varkoma i GK Grupe, stav-
ljena je na javno savjetovanje 
nova natječajna dokumentacija, 
i to ne samo za izgradnju, već i 
za izradu glavnog i izvedbenog 
projekta, kako bi se privukao što 
širi krug domaćih i stranih ponu-
ditelja, koji imaju iskustva i spo-
sobnosti da konačno odrade taj 
posao do kraja – veli Bruno Ister, 
direktor Varkoma.

Uz to, budući da je sporan 
ugovor raskinut na vrijeme te 
odvojen od ostalih dijelova veli-
kog komunalnog zahvata, Hrvat-

ske vode vratile su Varkomu 26 
milijuna kuna uloženih u pravce 
A1 do A4 kako posao ne bi stao 
tijekom tromjesečnog „zamrza-
vanja“ financiranja, čime je ne-
stala bojazni od višemilijunske 
penalizacije koja se pojavila na-
kon uhićenja.    

U Varkomu se nadaju da će 
sada, nakon svega i unatoč pri-
likama na tržištu, biti odabran 
izvođač koji će u roku te pri-
hvatljivom iznosu rekonstruira-
ti i dograditi pročistač. Za to je 
još 2018. odabrana njemačko 
austrijska zajednica ponuditelja 

UMJESTO OBEĆANE ZARADE I JAKE REGIONALNE BANKE  Grad Varaždin zbraja - gubitak

Kako je izgubljeno pet 
milijuna gradskog novca
 Čehok je još 16. travnja 2007. dao nadležnom upravnom odjelu nalog za kupnju dionica, dok je Gradsko 
poglavarstvo razmatralo prijedlog odluke tri mjesec kasnije, 19 srpnja, kada je odluka prošla na Gradskom vijeću

AGLOMERACIJA Otklonjena višemjesečna neizvjesnost nakon akcije europskog tužiteljstva

Spriječena ogromna šteta - traži se  
novi izvođač radova na pročistaču
U Varkomu se nadaju da će sada, unatoč svemu, odabrati izvođača koji će u roku 
te predviđenom iznosu rekonstruirati i dograditi pročistač

za 162 milijuna kuna, ali je taj 
ugovor poništen zbog dodat-
nih potraživanja i penalizacije 
Hrvatskih voda. Bilo je i drugih 
pokušaja, a zadnje je bio kajem 
prošle godine kad je krenula 
nova javna nabava za izvođenje 
radova, koje je dobila GK Grupa 
s kojom je 14. travnja ove godi-
ne potpisan ugovor na iznos od 
209 milijuna kuna, ali do njegove 
konzumacije nije došlo zbog ak-
cije europskog tužiteljstva.

PRIMJER Smanjeni računi i mirno riješen prekid plaćanja najma 

Za najam Arene 30 mil. kn manje

Uz smanjenje 
zakupnine, koje 
je stupilo na 
snagu s računom 
za srpanj, 
razgovaralo se i 
o ulaganju u dva 
preostala prazna 
prostora, mogućnostima 
ulaganja u solarne elektrane 
na krovu te izgradnje 
toplovoda od energane

U javno malo poznatom ugovoru nisu navedena 
nikakva jamstva da će Fima Grupa uistinu otkupiti 
dionice za koje je Grad Varaždin dao pet milijuna 

kuna, odnosno da Grad neće izgubiti novac

Arena Varaždin je još jednom bila domaćin hrvatskoj rukometnoj muškoj reprezentaciji koja je 
svladala Grčku sa 33:25 u prvom kolu kvalifikacija za rukometno Europsko prvenstvo 2024., kao 
i kvalifikacijske utakmice za Svjetsko prvenstvo između futsal reprezentacija Hrvatske i Izraela

dokapitalizaciji “naše banke”. 
Varaždinska županija dionice 
nije kupila izravno javnim nov-
cem, već je to učinila Garancij-
ska agencija Varaždinske župa-
nije, stekavši 76.000 dionica ili 
gotovo pet posto udjela. Za to je 
uspjela dobiti kredit Erste banke 
veći od 15 milijuna kuna za čije je 
osiguranje banka upisala založ-
no pravo na dionicama VABA-e 
koje je kupovala GARA, koja je 
otišla u stečaj!? Samo zahvalju-
jući tome, Varaždinska županija 
nije izgubila milijune kuna, koliko 
je dala Fimi od kojih ih je kupila.

JAMSTVU NI TRAGA
Grad Varaždin prošao je loši-

je. Za 2,51 posto udjela u VABA-i 
dao je više od pet milijuna kuna 

tvrtki FIMA Validus, koja je prije 
dokapitalizacije bila najveći dio-
ničar VABA-e s 73 posto dionica. 
Tadašnji varaždinski gradonačel-
nik Ivan Čehok još je 16 travnja 
2007 dao nadležnom upravnom 
odjelu nalog za kupnju, dok je 
Gradsko poglavarstvo razma-
tralo prijedlog odluke tri mjesec 
kasnije, 19 srpnja, kada je odluka 
prošla na Gradskom vijeću.

Fima Validus, koji je s 30-ak 
posto dionica bila najveći dioni-
čar VABA-e i nakon dokapitaliza-
cije, navodila je da jamči povrat 
na uložena sredstva od 15 posto 
godišnje, i to na period od pet 
godina tijekom kojeg ima pravo 
otkupiti dionice. Fima Validus 
je Gradu ustupila prvo na upis 
38.500 dionica nominalnog izno-

sa 100 kuna po cijeni od 140 kuna, 
odnosno za 5,39 milijuna kn. 

To se navodi u osnovnom 
ugovoru o ustupu prava upisa, 
dok je Grad Varaždin krajem srp-
nja sklopio i Opcijski ugovor, ali 
s Fima Grupom, koja je imala 10 
posto udjela u VABA-i. Prema 
tom ugovoru, koji su potpisali 
Čehok i Milan Horvat, Fima se 
obvezala da će od Grada naj-
kasnije nakon pet godina kupiti 
svih 38500 dionica za izvršnu ci-
jenu, koja se od 140 kuna uveća-
va za 15 posto godišnje. U tom, 
javno malo poznatom ugovoru, 
nisu navedena nikakva jamstva 
da će Fima Grupa uistinu otku-
piti dionice, odnosno da Grad 
neće izgubiti uloženi novac. 

Na kraju, Fima nikada nije po-
zvala Grad na prodaju dionica, 
sukladno Opcijskom ugovoru, a 
nije došlo ni do otkupa dionica 
ni prodaje ni arbitraže. Cijena ne-
činjena i izostanka adekvatnog 
jamstva – gradska blagajna lakša 
za 5,3 milijuna. I to bez kamata.

MOTIČNJAK Neočekivane okolnosti produljile radove na sortirnici

Produljen rok za izgradnju sortirnice
Produljen je rok za izgradnju i opremanje 

Sortirnice, postrojenja za sortiranje odvoje-
no prikupljenog otpadnog papira, kartona, 
metala, plastike i drugih materijala, projek-
ta vrijednog 35 milijuna kuna, od čega je 85 
posto sufinancirano europskim sredstvima.

Sortirnica je trebala biti završena do stu-
denog, no zbog nepredviđenih okolnosti, 
dobiveno je odobrenje provedbenog tijela 
da se produži za još četiri mjeseca.  - Netko 
je uspio projektirati Sortirnicu ovdje na Mo-
tičnjaku, gdje se otprije 50 godina zatrpavalo 
smeće i otpad. Tijekom izvođenja zemljanih 
radova iskopano je više od osam tisuća tona 
smeća i otpada. Za ove izvantroškovničke 
radove sada pregovaramo s provedbenim 
tijelom, Fondom za zaštitu okoliša i energet-

sku učinkovitost. Zbrinjavanje građevin-
skog otpada kojeg je klasificirao Bioinstitut 
iz Čakovca i koji se sukladno zakonu mora 
zbrinuti, iznosit će dodatnih četiri miliju-
na kuna, a to nije bilo predviđeno projek-
tom - kazao je gradonačelnik Neven Bosilj. 
U Sortirnici, čija površina iznosi više od 
2.500 m2, sav reciklabilni otpad – tekstil, 
metal, papir, plastika, sve što građani od-
vajaju, a ne ide u crnu kantu, sortirat će se, 
poslagivati. 

-Grad Varaždin će završetkom ovog 
projekta u novu godinu ući s novim, mo-
dernim objektom, iza kojeg će se sagraditi 
i drugo reciklažno dvorište te će sve zajed-
no činiti kompleks gospodarenja otpadom 
u Varaždinu”, rekao je gradonačelnik.
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U prigodno ukrašenom sre-
dištu grada posjetitelji i ove go-
dine mogu uživati u raznovrsnoj 
gastro ponudi, kućicama sa su-
venirima, brojnim događanjima, 
koncertima, klizalištu te u retro 
vrtuljku na Korzu.

Oni željni zabave svakako će 
se, vikendima, kretati između 
Korza i Stančića na kojima se 
svira i pleše petkom, subotom i/
ili nedjeljom. Pripremljen je niz 
sjajnih izvođača među kojima se 
ističe nastup „gospodina glasa“ 
Jacquesa Houdeka za Dan grada 
Varaždina 6. prosinca, ali i kon-
cert jedne od trenutno najvećih 
hrvatskih pop zvijezdi – Matije 
Cveka i njegovih Funkensteinsa.

Energije i adrenalina ima na-
pretek i na Kapucinskom trgu 
gdje već punom ledenom pa-
rom radi Ledena čarolija – veliko 
klizalište i vrtoglavi tobogan te 
tamošnja topla gastro ponuda.

Između ta tri trga advent-
ske zabave smještena je i ra-
skošna blagdanska ponuda 
suvenira,poklona i raznih šare-
nih sitnica koja je ispunila Trg 
Slobode, Franjevački trg te Gun-
dulićevu ulicu.

Novost na Stančićevu trgu je 
Snježni paviljon, a svi navijači 
utakmice hrvatske reprezen-
tacije u dalekom Kataru mogu 
pratiti putem video-ekrana po-
stavljenim na Korzu. To nije sve 
jer se ove godine u program 
Adventa uključila i agencija 
„More adventure” koja je pri-
premila i razna događanja na 
otvorenom, uz rijeku Dravu. 
Zanimljiv program pod nazi-

ADVENT Bogat ovogodišnji program uz koncerte, klizalište, gastro kućice i retro vrtuljak

Varaždinski Advent opet je zimski hit!
KARUSEL 

Romantični vrtuljak najveća je 
atrakcija ovogodišnjeg Adventa
Središnji dio svih adventskih događanja, koncerata, uživanja 
u blagdanskim okusima i druženja središnji je Varaždinski trg, 
popularni Korzo. Korzo u adventsko vrijeme sjaji veseljem i ra-
znolikošću gastro i programske ponude, a ove godine čekaju 
nas i neke novosti, kako za velike, tako i za male. Osim ogromne 
12-metarske jele na Korzo je ove godine stigao i karusel, najveća 
atrakcija ovogodišnjeg Adventa. Romantični vrtuljak najviše pri-
vlači najmlađe posjetitelje koji sada mogu birati između vlakića i 
vrtuljka. Šareni karusel svakako privlači poglede i onih malo sta-
rijih podsjećajući ih na neka stara vremena i budeći nostalgiju za 
djetinjstvom.

LEDENA ČAROLIJA 

Što je Advent bez klizališta!
Poznata varaždinska „Ledena čarolija” uz veliko, lijepo klizalište 
i legendarni ledeni tobogan postali su već simboli varaždinskog 
Adventa. Smješteni su na prostranom Kapucinskom trgu i pruža-
ju bezbroj prilika za zimsku zabavu koja će zagrijati sve posjetite-
lje taman toliko da mogu uživati u svim ostalim programima koje 
Advent u Varaždinu pruža. Također se mogu okrijepiti u gastro 
ponudi na samoj lokaciji. Klizalište će biti otvoreno sve do 15. 
siječnja nove godine.

POTPORE

Sufinanciranje nastupa na Adventu
Grad Varaždin i ove godine sufinancira troškova izlagača s pod-
ručja Grada Varaždina za zakup izlagačkog prostora (kućica) na 
manifestaciji „Advent u Varaždinu 2022“. Potpora iznosi 60% 
troškova zakupa, a najviše do 10.000 kuna. Sufinancirali su se 
izlagači koji zakupljeni prostor na manifestaciji koriste za izlaganje 
i prodaju proizvoda tradicijskih obrta, rukotvorina, umjetničkih 
djela, nakita, igračaka, slastica, hrane pripremljene po tradicio-
nalnim receptima, suvenira i slično te za pružanje ugostiteljskih 
usluga. Natječaj je bio otvoren do 25. studenog.

UKRATKO

vom „Od kulture do (kreativne) 
avanture“, pripremile su i va-
raždinske udruge i institucije u 
kulturi, koje će od kraja stude-
nog i tijekom cijelog prosinca 
u palači Patačić održati 25 razli-
čitih kreativnih, besplatnih eko-

loško-edukativnih radionica. 
Susjedna zgrada Županijske 
palače, već tradicionalno, bit 
će ukrašena adventskim kalen-
darom.

Advent u Varaždinu prepun je 
čarolije, a najviše je ima u Kući 

Djeda Mraza. To je toplo, vese-
lo i bajkovito mjesto prepuno 
priča, glazbe i osmijeha na koje 
sam Djed, glavom i bradom, sti-
že 7. prosinca, a do onda posje-
titelje uveseljavaju slatki vilenja-
ci i vilenjakinje. Magije za male 

i malo veće ima i na predivnom 
nostalgičnom karuselu na Korzu 
koji, poput kakvog vremenskog 
stroja, zaziva romantična vreme-
na iz bajki, a ništa manje čarob-
no nije ni  blagdansko, blještavo 
uređenje Varaždina.

Kad padne mrak i upali se ti-
suće lampica, povijesna jezgra 
Varaždina postaje neopisivo li-
jep i romantičan prizor, na koje 
niti jedno srce neće ostati rav-
nodušno. Ta bajkovita atmosfera 
adventskog Varaždina, pojačana 
subotnjim paljenjem adventskih 
svijeća pred katedralom i pozi-
tivnim raspoloženjem koje ovo 
doba godine nosi, najveća je 
magija ovogodišnjeg Adventa u 
Varaždinu koji je ponovno pravi 
zimski hit!

- Advent u Varaždinu i ove 
godine nudi bogatstvo sadrža-
ja, a uz to smo i štedljivi budući 
da je svugdje LED rasvjeta te će 
samo centar grada biti osvijet-
ljen po noći, a rasvjeta na prila-
znim cestama će se gasiti u 23 
sata. Svake godine imamo jednu 
novu atrakciju. Ove godine je to 
karusel na Korzu koji će odrasle 
vratiti u djetinjstvo, a djeca će 
stvoriti nove uspomene koje će 
ponijeti iz Varaždina – kazao je 
gradonačelnik Varaždina Neven 
Bosilj i pozvao sve da se pridru-
že Varaždinkama i Varaždincima 
u jednom od nadaleko najljepših 
Advenata.

Ovogodišnji Advent u Varaždinu  
održava se pod sloganom „Toplina zime“ 
i traje sve do 6. siječnja 2023. godine



14 VERGLEC 15VERGLECPROSINAC 2022.PROSINAC 2022.

Na krovove  
škola solari! 
Na krovovima svih šest varaždinskih 
osnovnih škola, izuzev VI. OŠ Varaždin, 
bit će instalirane fotonaponske elektrane 
za vlastitu proizvodnju električne energije. 
Fond za zaštitu okoliša i energetsku učin-
kovitost je Gradu Varaždinu odobrio pro-
jekt temeljem kojeg će osigurati sufinanci-
ranje od 40%. Ukupna vrijednost projekta 
procjenjuje se na 1.620.735,44 kune.  
   

Odgojiteljima  
20% više plaće! 
Osim što im se povećala osnovica pla-
će za 6% te su dobili 65 eura mjesečno 
za prehranu, odgojiteljima Dječjeg vrtića 
Varaždin povećani su, po prvi puta u po-
vijesti, koeficijenti na temelju kojih im se 
obračunavaju plaće, tako da će imati čak 
20% više plaće u odnosu na sada! Ova 
dobra vijest rezultat je kolektivnih prego-
vora koje su predstavnici Grada Varaždina 
vodili sa sindikatima djelatnika ustanova, 
proračunskih korisnika. 

Stižu dječje božićnice 
Počela je isplata bo-
žićnica djeci i mla-
dih! Isplata će tra-
jati sve do Božića, 
do kada bi ukupno 
6811 djece i mladih, 
koji imaju prebiva-
lište na području 
Grada Varaždina i 
koja su rođena od 1. 
siječnja 2005. godi-
ne, primiti božićnice 
u iznosu od 150 kuna. Za to je u proraču-
nu Grada Varaždina osigurano 1.021.650 
kuna. 

Oni su naš ponos! 
U povodu Svjetskog dana učitelja, 5. listo-
pada u Gradskoj vijećnici održan je prijem 
za osmero najuspješnijih učitelja varaždin-
skih osnovnih škola koji su za svoj rad pri-
mili priznanje Ministarstva znanosti i obra-
zovanja. Nagrađeni su Zoran Hercigonja, 
Željka Hutinski, Ljiljana Inkret-Martinčević, 
Ivica Kolarić, Tea Pavičić-Zajec, Tamara 
Ređep, Rosana Štrocinger i Sonja Tušek-
Podobnik. - Ovo je dokaz kako Varaždin 
ima učitelje i učiteljice koji su najbolji i po-
tiču izvrsnost - istaknuo je zamjenik grado-
načelnika Miroslav Marković.

Stipendije studentima ove godine 
su povećane

Od nove školske godine 
učenici osnovnih škola koji-
ma je osnivač Grad Varaždina 
imaju mogućnost uključiti se u 
izvannastavnu aktivnost Građan-
ski odgoj i obrazovanje. Izrađeni 
su i udžbenici “Aktivno građan-
stvo i participacija u zajednici”, a 
čiji su autori upravo varaždinski 
učitelji - Rosana Štrocinger i Be-
rislav Njegovec. 

- Uvođenje Građanskog od-
goja i obrazovanja je cilj koji je 
ova gradska uprava zacrtala. 
Dosad su učenici ovaj predmet 
imali u sklopu međupredmetnih 

tema, a ovo je sada jedna pot-
puna novost. U tu svrhu izrađe-
na su i dva udžbenika, jedan za 
učenike trećih, četvrtih i petih 
razreda, čija je autorica Rosana 
Štrocinger te šesti, sedmi i osmi 
razred, kojeg potpisuje Berislav 
Njegovec - rekao je zamjenik va-
raždinskog gradonačelnika Mi-
roslav Marković.

Dodao je kako je uvođenje 
Građanskog odgoja i obrazo-
vanja u škole jedan od ključnih 
preduvjeta da djeca izrastu u po-
štene i moralne građane, onakvi 
kakvi trebaju biti građani Varaždi-

VELIKO SRCE VARAŽDINA Plakete djeci koja pomažu drugima i promiču dječja prava

Oni čine Varaždin boljim! 

Tko su dobitnici? 
Ovogodišnji dobitnici plaketa su: Roberta Oršoš, Luka Markač i 
Barbara Hrženjak iz Centra za odgoj i obrazovanje Tomislav Špo-
ljar, 4. c razred iz I. OŠ te Jasminka Brlić, odrasla osoba, asistenti-
ca u nastavi i Julija Tuga Lukić iz I. OŠ, Tara Leverić i David Franjić 
iz II. OŠ, 1.b razred III. OŠ, Ana Bistrović, Lena Kolenko i Elena 
Košić iz IV. OŠ, Karlo Korotaj i Dubravka Novak, odrasla osoba, 
koordinatorica Dječjeg foruma Varaždin i Dječjeg gradskog vijeća 
Grada Varaždina iz V. OŠ, Iva Šipek, Mura Lazar, Zoa Barić i Maša 
Prekupec iz VI. OŠ te Ena Horvat, Lea Kamenar, Ena Žitnjak i Petra 
Hrastovec iz VII. OŠ. 

AKTIVNI GRAĐANI Građanski odgoj i obrazovanje izvannastavna aktivnost 

“Ostvarili smo naš cilj, Građanski odgoj u školama!” 
- Ovo je ključni preduvjet da nam djeca postanu 
pošteni i moralni građani – rekao je Marković 

Grad Varaždin ima ukupno 658 stipendi-
sta, od kojih je 369 novih! Ugovori o stipen-
dijama uručeni su stipendistima u subotu, 
19. studenog na svečanosti uručenja ugovo-
ra o stipendijama u HNK Varaždin, a ugovore 
je stipendistima uručio varaždinski gradona-
čelnik Neven Bosilj. 

Za stipendije iz gradskog proračuna bit 
će izdvojeno 3,6 milijuna kuna, a uz to više 
od 400.000 kuna Grad Varaždin je izdvojio za 
troškove prijevoza studentima. 

- Sveukupno više od četiri milijuna iz 
gradskog proračuna izdvojeno je za vas, 
naše studente i mislim da je to jedna od naj-
pametnijih i najbolje uloženih svota novaca 
iz gradskog proračuna - ustvrdio je varaždin-
ski gradonačelnik Neven Bosilj.

Stipendije su ove godine povećane, pa 
tako oni koji studiraju u Varaždinu i Čakovcu 

I dok je iz mjeseca u 
mjesec život u Hrvatskoj 
sve skuplji, Grad Varaždin 
je odlučio roditeljima uče-
nika osnovnih škola kojima 
je osnivač na neki način 
pomoći te je od 1. listopa-
da uveo - besplatni topli 
obrok za sve u varaždin-
skim osnovnim školama! 
Novac za provođenje ovog 
projekta, ukupno 1,398 mi-
lijuna kuna, osiguran je re-
balansom proračuna, dok 
je godišnje za besplatne 
obroke u školama potreb-
no izdvojiti 3,34 milijuna 
kuna, što je i osigurano u 
proračunu za iduću godinu 
- rekao je Bosilj.

Osim što učenici imaju 
besplatnu prehranu, kroz 

Tu je i SPAS!  
Pročelnica varaždinskog 
Upravnog odjela za društve-
ne djelatnosti Danijela Vusić 
podsjeća kako se Grad Varaž-
din već petu godinu zaredom 
prijavljuje na projekt SPAS za 
prehranu oko 780 socijalno 
ugroženih učenika.  - Ove go-
dine za tu je namjenu dobiveno 
oko milijun kuna, a Grad Varaž-
din će uz to sufinancirati dodat-
nim sredstvima do pune cijene 
obroka - istaknula je Vusić.

PREHRANA Od 1. listopada besplatna prehrana 

Besplatna užina za sve osnovnoškolce

STIPENDIJE Grad Varaždin stipendira 658 studenata

Najbolje uloženi novac!
Iz gradskog proračuna za 
stipendije i prijevoz studenata 
izdvojeno je oko četiri mil. kuna

- U školskim kuhinjama 
sada se više kuha, a manje 

dijele klipići – rekao je Bosilj  

- Uopće nije važno jesu li 
ova djeca ovdje odlikaši 
ili ne jer svojim djelima 
pokazali da imaju veliko 
srce - poručila je Novak 

U Gradskoj vijećnici Grada 
Varaždina u srijedu, 26. listopa-
da dodijeljene su plakete “Veli-
ko srce Varaždina” djeci koja su 
ostvarila izvanredna postignuća 
te istaknute uspjehe na području 
međusobnog pomaganja, vrš-
njačke pomoći, međugenera-
cijske solidarnosti, promicanja 
i poštivanja dječjih prava. Ove 
godine, plakete su dodijeljene 
već 10 godinu zaredom otkako 
ih je ustanovilo Dječje gradsko 
vijeće Grada Varaždina, vezano 
uz Međunarodni dan međusob-
nog pomaganja, 26. listopada.

Plakete se dodjeljuju učeni-
cima osnovnih škola s područja 
Grada Varaždina te iznimno, za 
specifično djelovanje, plaketa se 
može dodijeliti i odrasloj osobi 
koja je svojim radom, akcijom ili 
na neki drugi način učinila neko 
posebno vrijedno djelo, pomo-
gla u ostvarivanju dječjih prava 
u osobito teškim i zahtjevnim si-
tuacijama uloživši natprosječan 

UKRATKO

umjesto 300, dobivat će 350 kuna, a oni koji 
studiraju izvan tih gradova dakle u Koprivni-
ci, Zagrebu ili bilo gdje drugdje dobivat će 
650 umjesto dosadašnjih 600 kuna. Oni koji 
studiraju za deficitarna zanimanja, ovisno o 
prosjeku ocjena mogu dobiti i 900 kuna sti-
pendije mjesečno. 

ovaj projekt će kvalitetnije 
jesti u odnosu na dosad. 
Grad Varaždin je, naime, 
povećao ekonomsku cije-
nu po obroku u školama, 
pa tako nova iznosti 6,8 
kuna. Tako će škole dobi-
ti više novca za pripremu 
boljih, nutricionistički kva-
litetnijih obroka, a tijekom 
ljeta uređene su i školske 
kuhinje.  - U kuhinjama se 
sada više kuha, a manje di-
jele klipići i drugi pekarski 
proizvodi – rekao je Bosilj. 

na. Grad Varaždin je za troškove 
izrade i tiskanja udžbenika i edu-
kacije učitelja u svom proračunu 
osigurao 40.000 kuna, a učenici, 
koji su se odlučili za ovu izvanna-
stavnu aktivnost, udžbenike su 

dobili besplatno.  - Da je trebalo 
izdvojiti više, Grad Varaždin bi to 
učinio jer smatramo da je rezultat 
onoga što očekujemo puno veći 
od vrijednosti novca koeg ulaže-
mo - poručio je Marković.

napor za dobrobit djece. Plakete 
je uručio gradonačelnik Neven 
Bosilj s predsjednikom Dječjeg 
Gradskog vijeća Grada Varaždi-
na Lovrom Ledenkom.

- Svi vi, djeca, asistenti, učite-
lji, roditelji, mentori, zaslužujete 
iskrene čestitke na dobivenom 
priznanju. Vi djeca ste neiskvare-
na i ovim što ste učinili za svoje 
vršnjake i zajednicu u kojoj živite 
pokazuje humanost i brigu o dru-
gima te vam želim da ostanete ta-

kvi cijeli svoj život - rekao je Bosilj 
te se posebno zahvalio Dubravki 
Novak koja već 10. godinu zare-
dom organizira ovu hvalevrijednu 
akciju i daje cijelu sebe u realizaci-
ju “Velikog srca Varaždina”.

- Uopće nije važno jesu li oni 
odlikaši ili ne jer su svojim djeli-
ma pokazali da imaju veliko srce. 

Dobra djela su jedini način i put 
da naprave svijet boljim mjestom 
za život - istaknula je Novak ko-
ordinatorica Dječjeg foruma Va-
raždin i Dječjeg gradskog vijeća 
Grada Varaždina i članica Grad-
skog vijeća Grada Varaždina, 
dobitnica ovogodišnje plakete 
“Veliko srce Varaždina”. 
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Nakon protekle dvije godine pandemijske 
godine, Varaždinske barokne večeri vratile 
su se u svom 52. izdanju u punom sjaju i 
raskoši barokne glazbe. Uz baroknu i irsku 
glazbu i ples, koncertom Irish Baroque Or-
chestra pod umjetničkim ravnanjem Toma 
Fostera i nastupom mezzosopranistice Katie 
Bray te i vatrometom, u petak 23. rujna otvo-
rene su 52. Varaždinske barokne večeri. 

- Varaždinske barokne večeri najdugovječ-
niji je i najznačajniji festival rane glazbe u Eu-
ropi koji se održava na ponos gradu Varaždinu 
i svim njegom stanovnicima već 52. godine 
– rekao je gradonačelnik Varaždina Neven 
Bosilj, dodavši i kako se Varaždinci ponose 
svojom baroknom baštinom koja je ne samo 
obogatila hrvatsku, već i europsku glazbenu 
umjetnost u cjelini, a glazba je utkana u ovaj 
grad kao obraz njegovog ukupnog identiteta.

Tijekom dvotjednog održavanja festivala, 
sve do 9. listopada, posjetitelji su uživali u 
tridesetak koncerata na kojima je nastupilo 
više od 500 umjetnika na 20 različitih lokaci-
ja u 15 gradova i mjesta u čak šest županija 
- Varaždinskoj, Međimurskoj, Koprivničko-
križevačkoj, Krapinsko-zagorskoj, Osječko-
baranjskoj i Virovitičko-podravskoj županiji. 
Ovogodišnja zemlja partner ovom jedinstve-
nom, eminentnom i međunarodno prizna-

IMPOZANTNE 52. Varaždinske barokne večeri

Vratile se u punom sjaju i raskošu

Tko su ovogodišnji laureati?
Nakon 12 baroknih dana i tridesetak konce-
rata, Festivalski žiri objavio je na prigodnoj 
svečanosti u Gradskoj vijećnici dobitnike 
nagrada 52. Varaždinskih baroknih večeri. 
Nagrada Ivan Lukačić za muzikološki rad i 
izvodilački domet ansambla dodijeljena je 
Ansamblu Responsorium, dok nagradu Ju-
rica Murai dijele Anđelko Igrec za izvedbu 
Bachove “Muke po Mateju” i irski ansambl 
Camerata Kilkenny. Ansamblu Responsori-

um nagrada je pripala za koncert Hrvatske 
glazbene baštine 27. rujna u crkvi Svetog 
Florijana. Na koncertu održanom 28. rujna 
uz 25. godišnjicu osnivanja Varaždinske ba-
rokne večeri publika je nagradila dugotraj-
nim pljeskom članove zbora Chorus Ange-
licus, Dječji zbor Glazbene škole, ansambl 
Capella Savaria i soliste, a žiri je odlučio 
kako dirigent izvedbe “Muke po Mateju“ An-
đelko Igrec zaslužuje nagradu Jurica Murai.

tom i afirmiranom festivalu bila je Irska. Bio 
je tu i irish corner, koji je Kapucinskom trgu 
prenio duh Irske tradicije.

I ove je godine značajan dio programa 
bio posvećen hrvatskoj baroknoj glazbenoj 
ostavštini. Na festivalskom programu našlo 

se djelo “Muka po Mateju” baroknog velika-
na J. S. Bacha, a posebne glazbene poslasti-
ce bili su i koncerti gostiju iz Izraela-Barroca-
de Israeli Baroque Colleciva i kontratenora 
Yaniv’d Ora, kao i festivalska operna produk-
cija pod nazivom “Sultani u operi”. 

Održan je i niz popratnih sadržaja obje-
dinjenih u programu “Total Baroque” te 
tradicionalna Međunarodna izložba cvijeća. 
Proračun festivala iznosi 2, 5 milijuna kuna, a 
financijski ga podupiru Ministarstvo kulture, 
Grad Varaždin, Varaždinska županija, Klub 
mecena i sponzori. Podršku ovogodišnjem 
festivalu i projektima pružili su i Izrael, Tur-
ska, Portugal te Mađarska.

Već tradicionalno, Varaždinske barokne 
večeri završile su dodjelom nagrada Ivan 
Lukačić i Jurica Murai te koncertom daro-
vitih učenika Glazbene škole uz Varaždinski 
komorni orkestar u Katedrali.

Pučko otvoreno učilište Varaž-
din (POU Varaždin) ove godine 
obilježava 105 godina djelova-
nja. Danas je to moderna usta-
nova za cjeloživotno obrazova-
nje i obrazovanje odraslih, koja 
u sklopu obrazovne djelatnosti 
provodi formalne i neformalne 
programe obrazovanja za sve 
uzraste, a posebno se ističu dvi-
je grupe: verificirani programi 
osposobljavanja i usavršavanja 
u sustavu vaučera i neformalni 
programi obrazovanja u sklopu 
Akademije za poduzetništvo.

POU Varaždin u svojoj ponudi 
ima nekoliko programa obrazo-
vanja koje možete upisati pomo-
ću vaučera, a popis je dostupan 

SUSRET S intendanticom HNK-a Varaždin Senkom Bulić

Varaždin – uzbudljivo 
umjetničko mjesto

Intendantica Senka Bulić isti-
če kako je posebno ponosna na 
veliki povratak publike u kaza-
lište i njihovu reakciju na izbor 
naslova koje rade s vrhunskim 
redateljima i glumcima. 

- Staviti publiku u središte 
kazališnog života grada značilo 
je učiniti HNK Varaždin uzbud-
ljivim umjetničkim mjestom. 
Izašli smo s nizom premijera, 
od Bogova Dalibora Matanića, 
komedije Buba u uhu do oper-
ne premijere sa senzacionalnom 
Korom Pavelić. Za kraj godine 
pripremamo Orašara, dramsko 
plesnu predstavu. Naša se pred-
stava u verziji Lade Kaštelan i re-
žiji Paola Tišljarića, na nov i ne-
običan način igra s originalnim 
Hoffmannovim zapletom – kaže 
Bulić.

Dodaje da početkom iduće 
godine Krešimir Dolenčić za-
počinje rad na predstavi Majka 
Hrabrost, slavnom Brechtovom 
antiratnom komadu s Ljiljanom 
Bogojević u naslovnoj ulozi. 
Majku Hrabrost radit će u kopro-
dukciji s Kazalištem Marina Drži-
ća iz Dubrovnika. Paolo Magelli 

POU VARAŽDIN Obilježava 105 godina djelovanja

Moderna ustanova za cjeloživotno obrazovanje

na web stranici. Katalog vještina 
i programa redovito se ažurira i 
dopunjava. Akademija za podu-
zetništvo ove je godine krenula 
s petom generacijom polaznika 

pod nazivom Akademija za po-
duzetništvo 5.0. Fokus je na kre-
ativnim i kulturnim industrijama, 
a sudjelovanje u programu je 
besplatno budući da ga financi-

ra Grad Varaždin. Predavači su 
uspješni lokalni poduzetnici, a 
pridružuju im se i gosti preda-
vači iz drugih regija. Lokalni ka-
rakter poduzetnika-predavača je 
od velikog značaja - upravo oni 
svojim primjerom svjedoče da je 
moguće uspjeti i u manjoj sredi-
ni poput Varaždina.  

POU Varaždin u sklopu Aka-
demije za poduzetništvo nudi 
i čitav niz webinara, radionica i 
predavanja, a moguće je zatra-
žiti i izradu programa isključivo 
za vaše poslovanje kao tzv. in 
house edukaciju, koju POU već 
uspješno provodi u tvrtkama. 
Sve detalje o Akademiji potraži-
te na webu www.azp.hr.

će za kraj sezone režirati Tri 
sestre, dramu s nezaboravnim 
likovima koja je najvećim dije-
lom obilježila opus A. P. Čehova. 
Osim novih naslova, nastav-
ljaju igrati uspješnu predstavu 
Tartufffe,Tartuffe Tartuffe, Eni-
gmatske varijacije, Potpunu po-
mrčinu... U programu razmjene 
predstava nacionalnih kazališta 
varaždinskoj publici će osigurati 
uvid u najbolje predstave naših 
nacionalnih kazališta.

- Pripremamo i mjuzikl Alek-
sandra Antića, frontmana gru-
pe The Beet Fleet, praizvedbu 
novog dramskog teksta pisca 
Kristiana Novaka. U godini obi-
lježavanja 130 godina od ro-
đenja Miroslava Krleže radi-
mo tekst Legenda. Višestruko 
nagrađivani tekst Art Yasmine 
Reze postavljamo u kajkavskoj 
adaptaciji. Povezat ćemo Va-
raždinski folklorni ansambl i 
Damira Martinovića Mrleta u 

novoj jedinstvenoj suradnji. U 
autorskom lutkarskom projektu 
Tamare Kučinović bavit ćemo se 
temom izbjeglištva na mnogim 
razinama, a u predstavi Bojana 
Đorđeva postpandemijskom 
budućnosšću. Surađivat ćemo 
s baletom HNK Ivana pl. Zajca 
iz Rijeke na plesnoj predstavi 
Grand finale o slobodi i raznoli-
kosti našeg postojanja – navela 
je intendantica Bulić neke od 
projekata u idućoj godini.
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Grad Varaždin čini sve kako bi 
olakšao i uljepšao umirovljenič-
ke dane umirovljenicima s pod-
ručja grada, stoga je ove godine 
podignut i cenzus za “božićni-
ce”. Ovu jednokratnu novčanu 
pomoć tako će dobiti svi umi-
rovljenici s područja grada Va-
raždina čija mirovina i primanja 
ne prelaze iznos od 2.750 kuna, 
dok je dosadašnji limit iznosio 
2.500 kuna.

Isplata “božićnica” počela je 
krajem studenoga, a Grad Va-
raždin u tu je svrhu osigurao 
ukupno 886.400 kuna. Božićnicu 
u iznosu od 200 kuna primit će 
ukupno 4.432 korisnika, a osim 
umirovljenika s mirovinom do 
2.759 kuna, primit će je i osobe 
s invaliditetom koje su korisnici 
osobne invalidnine Centra za 
socijalnu skrb Varaždin te osobe 
koje imaju status nezaposlene 
osobe s invaliditetom u eviden-
ciji Hrvatskog zavoda za zapo-
šljavanje - Regionalnog ureda 
Varaždin.

Božićnice za umirovljenike, 
ali i Zakon o izmjenama i dopu-
nama Zakona o mirovinskom 
osiguranju, besplatni prijevoz 
starijih osoba, gerontodomaćice 
te provođenje preventivnih akci-
ja za osobe starije dobi bile su 
i teme 5. sjednice Povjerenstva 
za umirovljenike i osobe starije 

DONACIJA DOMU ZDRAVLJA

Grad nabavio defibrilator
Gradonačelnik Neven Bosilj poklonio je u ponedjeljak, 28. stude-
noga Domu zdravlja Varaždinske županije automatski vanjski de-
fibrilator (AVD), koji je postavljen na ulazu u Dom zdravlja. Grad 
Varaždin odobrio je novčana sredstva za kupnju te postavljanje 
defibrilatora i dojavnog ormarića za potrebe Doma zdravlja u 
iznosu od 30.470 kuna.
Usto, Grad Varaždin donirao je Djelatnosti za palijativnu skrb 
10.445,75 kuna za nabavku bolesničkog kreveta za potrebe palija-
tivnih bolesnika. Posljednjih šest godina, od samog osnutka Pali-
jativnog odjela, Grad Varaždin osigurava sredstva kako bi olakšao 
uvjete najtežim bolesnicima i njihovim obiteljima.
Ovom prilikom ujedno je najavljeno i provođenje preventivnih 
akcija koje se odnose na mjerenje vitalnih parametara (tlak, puls, 
oksigenacija) te mjerenje razine šećera i masnoća u krvi u umi-
rovljeničkoj populaciji. Za nabavu potrebnog materijala bit će osi-
gurano oko 20.000 kuna iz gradskog proračuna.
- Sljedeće godine planiramo opremiti devet patronažnih sestri 
s digitalnim tlakomjerima, oksimetrima i priborom za mjerenje 
masnoće i šećera u krvi. One bi organizirano obišle svih šesna-
est mjesnih odbora u više navrata kako bi djelovale preventivno 
vezano uz bolesti vezane uz povišeni tlak te povećanje masnoća i 
šećera u krvi – najavio je gradonačelnik.

CJELOŽIVOTNO OBRAZOVANJE

Stariji uče engleski i informatiku
Pučko otvoreno učilište Varaždin, u okviru programa javnih po-
treba financiranih iz dotacija Grada Varaždina, a u suorganizaciji 
Grada Varaždina te Povjerenstva za umirovljenike i osobe starije 
dobi, i ove je godine provodilo tečajeve engleskog jezika i infor-
matike za varaždinske umirovljenike. Njih je za vrijeme nastave 
posjetio i Vladimir Kozjak, predsjednik Povjerenstva za umirovlje-
nike i osobe starije dobi Grada Varaždina.
- Drago nam je da postoji interes za cjeloživotno obrazovanje 
među varaždinskim umirovljenicima te će POU Varaždin, uz po-
dršku Grada i Povjerenstva, nastaviti s provođenjem ovih aktiv-
nosti – naglasio je tom prilikom.

MEĐUNARODNI DAN STARIJIH OSOBA

Proslavili pjesmom i plesom
U organizaciji 
Udruge umi-
rovljenika gra-
da Varaždina te 
pod pokrovitelj-
stvom Grada 
Varaždina, 3. 
listopada uz pri-
godno je dru-
ženje obilježen 
Međunarodni 
dan starijih osoba. Sve okupljene pozdravio je zamjenik gradona-
čelnika Miroslav Marković.
- Čestitam vam Međunarodni dan starijih osoba i želim da za-
držite taj entuzijazam koji ste danas pokazali na ovoj proslavi te 
vam želim puno zdravlja i što više ovakvih druženja - istaknuo je 
Marković.
Podsjetio je na sve što Grad Varaždin poduzima kako bi se osobe 
treće životne dobi na području grada Varaždina osjećale uključe-
no u društvo i kako bi im se olakšao svakodnevni život, poput po-
većanja cenzusa za božićnice s 2.500 na 2.750 kuna. Napomenuo 
je i da Grad Varaždin preuzima obvezu plaćanja dijela javne uslu-
ge za otpad iz kategorije samačkog umirovljeničkog domaćinstva 
na području grada Varaždina, čime će se poboljšati financijska 
situacija takvim domaćinstvima.
Spomenuo je, među ostalim, i programe pomoći u kući te ge-
rontodomaćica koje provodi Gradsko društvo Crvenog križa Va-
raždin, kao i projekt “Pelamo se? 2” kojim se starijim osobama 
omogućuje usluga prijevoza za odlazak liječniku, na terapiju i sl. 
Međunarodni dan starijih osoba obilježava se od 1991. svake go-
dine 1. listopada kako  bi se naglasila važnost osiguravanja život-
ne sredine koja se može prilagoditi potrebama i sposobnostima 
stanovnika treće dobi.

JEDNODNEVNI IZLET NA MORE

Čari morskog 
ugođaja i za 
one s malim 
mirovinama
Šezdesetak umirovljenika s područja grada Varaždina bilo je 29. 
kolovoza na jednodnevnom kupanju u Crikvenici. Troškove ovog 
lijepog izleta u poznatu jadransku turističku destinaciju snosio je 
Grad Varaždin, a osim besplatnog prijevoza, umirovljenici-izletni-
ci imali su i besplatan ručak. Temeljni kriterij za prijavu na javni 
poziv na ovaj izlet bila je mirovina niža od 4.000 kuna. Tako je 
Grad Varaždin omogućio umirovljenicima, koji si zbog male miro-
vine ne mogu platiti boravak na Jadranu, da barem na jedan dan 
osjete čari morskog ugođaja.

UKRATKOUKRATKO BRIGA O STARIJIMA Grad Varaždin na razne načine pomaže osobama treće životne dobi 

Podignut cenzus za božićnice, 
najavljen i besplatni prijevoz 
starijih osoba u Varaždinu
Zamjenik gradonačelnika 
Miroslav Marković 
najavio je da Grad 
Varaždin od 2023. godine 
uvodi besplatni prijevoz 
mini-busekima za sve 
umirovljenike, bez obzira 
na iznos mirovine

dobi na području grada Varaždi-
na, održane u Gradskoj vijećnici 
24. studenoga.

Predsjednik Povjerenstva Vla-
dimir Kozjak podsjetio je tako 
sve prisutne o izmjenama i do-
punama Zakona o mirovinskom 
osiguranju koji je objavljen u Na-
rodnim novinama 14. listopada 
2022. godine, a na snagu stupa 
1. siječnja 2023. godine.

Na sjednici Povjerenstva za 
umirovljenike i osobe starije 
dobi sudjelovao je i zamjenik 
gradonačelnika Grada Varaždina 
Miroslav Marković, koji je tom 
prilikom informirao članove Po-
vjerenstva i o tome kako Grad 
Varaždin od 2023. godine uvodi 
besplatni prijevoz mini-buseki-
ma za sve umirovljenike, bez ob-
zira na iznos mirovine.

Ovom je prilikom istaknuto 
i da Gradsko društvo Crvenog 
križa Varaždin provodi program 
besplatnog prijevoza starijih 

osoba. Projekt “Pelamo se? 2” 
odnosi se na uslugu prijevoza is-
ključivo starijih osoba u potrebi 
koje si same ne mogu priuštiti 
ili organizirati prijevoz na njima 
važna mjesta kao na primjer 
odlazak liječniku, na terapiju, u 
crkvu, u posjet rodbini i slično. 
Prednost imaju osobe koje su u 
teškoj financijskoj situaciji, žive 
same ili im ukućani nikako ne 
mogu osigurati prijevoz. U tijeku 
je prijava na otvoreni Poziv za 
prijavu dvogodišnjih programa 
usmjerenih unaprjeđenju kvali-
tete života i zaštiti prava starijih 
osoba za 2023. i 2024. godinu 
Ministarstva rada, mirovinskog 
sustava, obitelji i socijalne politi-
ke za nastavak programa.

Također, GDCK Varaždin kroz 
Program “Pomoć u kući za stari-
je i nemoćne osobe na područ-
ju grada Varaždina” osigurava 
pomoć u kući odraslim i starim 
osobama koje nisu sposobne 
za samostalan život i koje zbog 
promjena u zdravstvenom sta-
nju ne mogu same zadovoljiti 
osnovne životne potrebe, niti im 
tu pomoć mogu osigurati čla-
novi obitelji, a nemaju dovoljno 
financijskih sredstava kojima bi 
platili potrebne usluge. Usluge 
pomoći i njege pružaju se kori-
sniku u njegovom domu, kako bi 
što duže mogao ostati u vlasti-
tom okruženju.

Usto, nakon završetka pro-
grama “Zaželi II”, Grad Varaž-
din je od siječnja 2022. godine 
preuzeo isplatu plaća za pet 
gerontodomaćica koje su radile 
na projektu “Zaželi II”, kako bi i 
dalje brinule svaka za sedmero 
korisnika-umirovljenika.

Božićnicu u iznosu od 
 200 kuna primit će 

ukupno 4.432 korisnika
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Nakon 17 jesenskih 
kola, pri čemu je Va-
raždin odigrao 16 uta-
kmica jer je susret 17. 
kola u Velikoj Gorici 
bio odgođen na zahtjev 
Gorice ( šest igrača po-
zitivnih na COVID -19), 
momčad trenera Maria 
Kovačevića će nasta-
vak prvenstva dočekati 
na 5. mjestu s 22 boda. 
Ostvarili su po šest po-
bjeda i poraza,dok su 
četiri susreta odigrali 
neriješeno, uz 22 po-
stignuta i 24 primljena 
pogotka. Odgođena 
utakmica s Goricom 
odigrat će se 18. siječ-
nja, u tjednu pred na-
stavak prvenstva.

- Zadovoljan sam 
do sad ostvarenim, a kako smo igrali mo-
gli smo možda imati koji bod više. Nisam 
zadovoljan prvom i posljednjom utakmi-
com, dakle susretima sa Slaven Belupom 

i Rijekom,dok smo 
u nadmetanju s Osi-
jekom, kada smo ih 
pobijedili 4:1, odi-
grali i možda najbolju 
utakmicu u prven-
stvu. Sa svima smo 
igrali nogomet, niti 
u jednom susretu se 
nismo samo brani-
li već smo kroz igru 
pokušavali doći do 
bodova, a još više me 
veseli da smo takvom 
igrom stekli simpatije 
cjelokupne nogomet-
ne javnosti - rekao 
je trener Kovačević. 
Za razliku od visoke 
pobjede u prvenstvu, 
Varaždin je u Kupu iz-
gubio od Osijeka 2:1 i 
u osmini finala opro-

stio se od tog natjecanja.
- Poslije te utakmice bio sam najviše 

ljut na sebe, a stvarno sam htio najbolje. 
U kadru imamo veliki broj igrača i u Kupu 

NOGOMET Trener Varaždina Mario Kovačević o jesenskom dijelu sezone

Zadovoljan sam, a mogli  smo imati i koji bod više
Pokušat ćemo se ciljano pojačati na pozicijama za koje 
mislimo da smo malo tanki, rekao je Šafarić

je bila najbolja prilika da oni, koji su do 
sada manje igrali, iskoriste dobivenu mi-
nutažu, međutim, do 60. minute nismo 
bili dobri. Poslije toga, kada smo mijenja-
li, podigla se naša igra. Utakmica u Kupu 
nije nam došla u najboljem trenutku. Imali 
smo želje i ambicije proći dalje ,ali u toj 
utakmici Osijek je bio bolji - rekao je Ko-
vačević.

Nakon saniranog prijeloma noge Leonard 
Vuk trebao bi se priključiti pripremama, a 
Igor Postonjski mogao bi početi s treninzima 
početkom veljače. Klub je završetkom je-
senskog dijela sezone sporazumno raskinuo 
ugovor s Demirom Pecom.

- Pokušat ćemo se ciljano pojačati na 
pozicijama za koje mislimo da smo malo 
tanki. Nećemo sigurno žuriti, tražit ćemo 
prava i kvalitetna rješenja. Mislim da ima-
mo kvalitetan kadar,a što je najbitnije sada 
ćemo od prvog dana svi zajedno proći 
pripreme. Poznato je da smo na ljeto, po-
sljednjeg dana prijelaznog roka doveli če-
tiri igrača i njima je trebalo vremena da se 
prilagode.  Možda smo statistički gleda-
no, najmanje dobili od krilnih napadača i 
prioritet nam je da uspijemo dobiti nekog 
krilnog napadača. Ne bi bilo loše ako uspi-
jemo još učvrstiti obranu - rekao je sport-
ski direktor varaždinskog prvoligaša Nikola 
Šafarić.

Momčad Varaždina je 
svojom igrom stekla 

simpatije cjelokupne 
nogometne javnosti

Ni poraz u 14., posljednjem kolu u jesen-
skom dijelu prvenstva u Trećoj nogometnoj 
ligi Skupina Sjever, nije pokvario raspolo-
ženje među igračima i članovima stručnog 
stožera Varteksa. Varaždinski je trećeligaš 
jesenski dio sezone završio na trećem mje-
stu s 26 osvojenih bodova, sedam manje od 
vodećih Poleta i Radnika. Varteks je ostvario 
osam pobjeda,četiri poraza i dva puta odi-
grao neriješeno, uz 14 postignutih i 10 pri-
mljenih golova.

NOGOMET Jesenski dio prvenstva u Trećoj NL Sjever nogometaši Varteksa okončali na trećem mjestu

Goričanec:  Na kraju jesenskog dijela polusezone moramo biti jako zadovoljni
Sada je na potezu Uprava 
kluba koja treba reći želi li 
još veći rezultatski iskorak 
ili želi dalje afirmirati mlade 
igrače, rekao je Goričanec

- Moramo na kraju jesenskog dijela po-
lusezone biti jako zadovoljni. Možda smo 
mogli imati tri-četiri boda više, čime bi se 
baš približili vodećem dvojcu,iako ni sada 
nije veliki zaostatak. Jedina stvar koju sma-
tram svojim neuspjehom je utakmica hr-
vatskog Kupa protiv Nedelišća i to je jedini 
susret za kojim žalim. S obzirom na to da 
nam je došlo pet - šest igrača novih igrača 
i da smo se ekipirali posljednja dva tjedna 
prije prvenstva mislim da svi moramo biti 
zadovolji – riječi su trenera Varteksa Nikole 
Goričaneca.

Početak prvenstva nije bio dobar za Var-
teks, počelo je s dva poraza, u Orahovici i u 
Križevcima, no nakon toga uslijedio je niz od 
četiri pobjede.

- Nisam tip trenera koji tempira formu 
ekipe točno na prvo ili drugo kolo, više sam 
dugoročnog stajališta, što mi se pokaza-
lo ispravnim kada sam bio u Međimurju, a 
sada i u Varteksu. Bio nam je malo hendi-

kep prva dva kola u gostima, pa se nakon 
tih poraza možda stvorila malo negativna 
atmosfera oko klubu i kod samih igrača jer 
se nije vjerovalo da se s postojećim kadrom 
može napraviti nekakav rezultatski iskorak, 
ali napravili smo ga i samim time ugasili sve 
negativne komentare – rekao je Goričanec.

Sada je na potezu Uprava kluba koja tre-
ba reći želi li još veći rezultatski iskorak ili želi 
dalje afirmirati mlade igrače, rekao je Gori-
čanec nakon posljednjeg jesenskog kola, 
odgovarajući na naše pitanje o planovima 
za proljetni dio sezone.

- Da bi držali korak za vodećima nama 
trebaju dva-tri kvalitetna igrača, koji ima-
ju iskustvo i znaju odgovoriti na određene 
okolnosti, a mislim da je i uprava kluba sada 
u drugačijoj situaciji i zanima me kako će 
odreagirati. Prezentirat ću im analizu jesen-
skog dijela sezone i reći svoje razmišljanje 
za dalje, a vidjet ćemo kakav će biti stav 
uprave kluba - kazao je Goričanec.

Koščak i Grđan prvaci 
Europe, Ranteš brončani
Velike rezultate varaždinskih sportaša vi-
djeli smo ove godine. Jana Koščak, članica 
AK Slobode Varaždin, postala je mlađeju-
niorska prvakinja Europe u sedmoboju na 
prvenstvu u Jeruzalemu. To je prvo hrvat-
sko europsko zlato u ovoj kategoriji. Koš-
čak je osvojila 6106 bodova, što je najbolji 
rezultat u svijetu 2022. u njenom uzrastu.
Prvakom Europe postao je i Patrik Grđan 
koji je osvojio zlatnu medalju za Omegu Va-
raždin na Europskom prvenstvu u savate 
combatu u Boulogne sur Mer u Francuskoj. 
Marin Ranteš, vozač BMX slobodnim 
stilom park je nastupio na Europskom 
prvenstvu u Münchenu i osvojio je bron-
čanu medalju. Ovo je druga hrvatska me-
dalja na Europskim prvenstvima u BMX-u 
slobodnim stilom park, nakon što je Ran-

teš osvojio srebrnu medalju 2019. godine. 
Mateo Žugec nakon sjajnih uspjeha u pr-
voj polovici godine kada je osvojio prvo 
mjesto na Svjetskom kupu u Kopru i drugo 
mjesto u Varni te nakon osvajanja naslova 
Mediteranskog prvaka, u drugoj polovici 
godine je nastupio na seniorskom Europ-
skom prvenstvu gdje je ostvario 12. mje-
sto, a također je završio 2022. godinu kao 
drugi u ukupnom porektu Svjetskog kupa.
Velikim rezultatima se priključio i Nikola 
Kosec koji je na 10. Svjetskom prvenstvu 
za plivačice i plivače sa Down sindromom 
Albufeira 2022. odplivao 50 m slobodno za 
37:60 i završio svoje prvo svjetsko prven-
stvo kao 25. senior na svijetu, a također je 
i 33. senior na 100 m slobodno, 14. senior 
na 50 m leđno, 16. senior na 50 m deflin te 
18. senior na svijetu na 100 m leđno.

UKRATKO
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100 GODINA Smrti 
Vatroslava Jagića

Najznačajniji 
Varaždinac u 
povijesti grada
Jezikoslovca-slavi-
sta svjetskog ugleda 
Vatroslava Jagića 
mnogi smatraju naj-
značajnijim Varaž-
dincem u povijesti 
grada. Sa samo 28 
godina postao je 
1866. najmlađim 
članom JAZU. U rod-
nom Varaždinu bora-
vio je kratko, no una-
toč tome, kontakte 
s domovinom održavao je čitav život, a 
prikazima i kritikama javno je reagirao na 
mnoga pitanja u društvenom, kulturnom 
i političkom životu Hrvatske. Pokopan je 
1923. na Varaždinskom groblju. Na obitelj-
skoj grobnici Jagićevih 1938. postavljena 
je brončana statua žene, kipara Janeza 
Vajsa. Šetalište Vatroslava Jagića, istaknuti 
spomenik parkovne arhitekture, smješte-
no je u samom srcu barokne jezgre.

400 GODINA HNK-a Varaždin

Prilika za slavlje  
i nove početke
Čuveni bečki arhitekt Hermann Helmer 
samostalno je projektirao zgradu kazali-
šta u Varaždinu, a podignuta je još davne 
1873. godine. - U 2023. godini slavimo 
150 godina od otvorenja zgrade Hrvat-
skog narodnog kazališta u Varaždinu. To 
je prilika za slavlje, ali i rekapitulaciju, veli-
ke teme, nova promišljanja i nove počet-
ke. U idućoj godini otvaramo i obnovljenu 
kultnu Scenu Rogoz  – rekla je intendanti-
ca kazališta Senka Bulić.
Vrijednost teatra predstavlja prije svega 
njegov ansambl s mnogo izvrsnih mladih 
glumaca, ali i glumaca srednje i starije 
generacije. Po repertoaru i značenju u 
Hrvatskoj HNK Varaždin ima sva obilježja 
suvremenoga nacionalnog dramskog ka-
zališta, a osobitost repertoara je izvođenje 
klasičnih dijela na kajkavskom narječju.

25 GODINA Špancirfesta

Jedinstvena festivalska pozornica

Gradsko groblje Varaždin stoljećima je 
dom mnogobrojnim Varaždincima, a prvi 
spisi datiraju još iz 1773. Za današnji izgled 
groblja zaslužan je Herman Haller, koji je 
groblje pretvorio u park. Najstariji sačuvani 
nadgrobni spomenici nalaze se na sjever-
nom dijelu, “Peklu”. Spomenik “Anđeo smr-
ti”, kipara Roberta Frangeša Mihanovića, 
smatra se najvrijednijim djelom na varaž-
dinskom groblju, dok se kao najstariji saču-

vani nadgrobni spomenik smatra spomenik 
glazbenika Johana Galina, podrijetlom iz 
Češke. 

Groblje je od 1966. zaštićeno kao spome-
nik prirode. Zelena baština groblja, njegova 
ljepota, zanimljivi, a nadasve značajni spo-
menici i oblikovanje čini ga jedinstvenim u 
Europi te predstavljaju jedno bogatstvo koje 
valja neprestano njegovati, ne bi li se izgu-
bio stari prepoznatljivi stil i ugođaj.

150 GODINA Gradskog groblja Varaždin

Jedinstveno u Europi

Špancirfest je najveći i najpopularni-
ji festival u Hrvatskoj - i glazbeni i ulični, i 
kazališni i gastro, i kreativni i tradicijski, ali 
i partijanerski festival, a ove godine slavi 
25. rođendan. Riječ je o manifestaciji koja 
svojom raznolikošću i eklektičnošću već 
više od dvadeset godina osvaja srca i duše 
desetina tisuća posjetitelja. Predivnu po-
vijesnu jezgru Varaždina krajem kolovoza 

pretvara u jedinstvenu festivalsku pozorni-
cu.   U deset festivalskih dana, ulice, trgo-
vi i parkovi velike pješačke zone u samom 
srcu Varaždina pretvore se u glazbene, ka-
zališne, plesne i performerske pozornice, 
ateliere na otvorenom, a bogata izlagačka, 
gastronomska i party ponuda od Varaždi-
na stvori najbolje i najzabavnije mjesto za 
oproštaj od ljeta.

DEŽURSTVA
Dežurna ljekarna CENTRALA, Kolodvorska 
18, tel. 210-248,  
tel./fax 213-017

CENTAR za zaštitu mentalnog zdravlja, 
prevenciju i izvanbolničko liječenje 
ovisnosti,  
Pavlinska 8, Varaždin,  radno vrijeme 
od pon. do čet.  7-20 h, pet. 17-15 h.  
Obavezna je najava na tel. 320-969.

PLAVI TELEFON  
01/4833-888  
info@plavi-telefon.hr

INFO TELEFON KUZ-a  
(Koalicija udruga u zdravstvu), Trpimirova 
11, Zagreb, tel. 01/457-2100 

MINISTARSTVO HRVATSKIH BRANITELJA, 
NACIONALNI CENTAR ZA PSIHOTRAUMU 
U ZAGREBU, nadležan za Varaždinsku 
županiju, dostupan je na brojeve  
telefona 01/2376-464 ili 01/2376-335

KLUB ŽENA VARAŽDIN, Varaždin, Juraja 
Križanića 33, mob. 098/950-4932 
e-mail marijana.mikac@vz.t-com.hr,  
tajnistvoklubazena.vz@gmail.com

KLUB ZA STARIJE OSOBE VARAŽDIN,  
Varaždin, Zavojna 6, mob. 092/166-1063,  
e-mail klinmi47@gmail.com

Nakladnik: Grad Varaždin 
Tisak: Tiskara Zagreb

IMPRESSUM

Povodom obilježavanja Dana dobrovolj-
nih darivatelja krvi, gradonačelnik Neven 
Bosilj nazočio je 25. listopada svečanoj po-
djeli priznanja dobrovoljnim darivateljima 
krvi, održanoj u organizaciji Gradskog druš-
tva Crvenog križa Varaždin.

Priznanja za čak 65 dobrovoljnih dariva-
telja krvi gradonačelnik je uručio zajedno s 
ravnateljicom GDCK-a Varaždin Sandrom 
Mintas i predsjednicom GDCK-a Varaždin 
Brankom Rodek.

Gradonačelnik Bosilj čestitao je i izrazio 
neizmjernu zahvalnost svim darivateljima 
krvi koji tijekom cijele godine svojim nese-
bičnim činom pomažu i spašavaju živote.

- Uvijek mi je čast prisustvovati podjeli za-
hvalnica našim darivateljima krvi, jer to su lju-

OBITELJSKI CENTAR VARAŽDINSKE 
ŽUPANIJE,  
tel./fax: 042/303-075,  
e-mail: obiteljskicentar-vz@vz.t-com.hr

DOM ZA ŽRTVE OBITELJSKOG NASILJA 
UTOČIŠTE SVETI NIKOLA - mob. 091/6833-
333, 0-24 h

SAVJETOVALIŠTE ZA ŽRTVE 
OBITELJSKOG NASILJA VARAŽDIN, 
Graberje 33/II.kat, Varaždin,  
mob. 095/116-0011, radno vrijeme  
Ureda ponedjeljak - petak od 8 do 16 sati, 
e-mail: savjetovaliste.varazdin@pzs.hr

UDRUGA MLADIH VARAŽDINSKI 
UNDERGROUND KLUB V.U.K., Varaždin, 
Ulica Petra Preradovića 4,  
mob. 091/5530-755,  
e-mail info@udruga-vuk.hr

PSIHOLOŠKA POMOĆ OBITELJSKOG 
CENTRA VARAŽDINSKE BISKUPIJE, Trg 
bana Jelačića 8, mob. 099/582-9988, utorak 
i četvrtak 8-11 h, srijeda 15-18 h.

EKOLOŠKA UDRUGA PRIJATELJA 
PRIRODE EKO DRAVA,  
Dravski kanal 13, Varaždin,  
mob. 098/160-2000,  
e-mail ekodrava.vz@gmail.com

OPĆA BOLNICA VARAŽDIN -  
Jedinica za centralno naručivanje, 
osobno na šalteru 7-15 h,  
e-mail: cn@obv.hr ili tel. 393-508 od 12-14 h. 

EKO TAXI VARAŽDIN,   
042/590-590, 

TAXI CAMEO 
042/414-414.

DEŽURNA POGREBNA SLUŽBA,  
od 0-24 h, mob. 098/267-927; 
 Radionica vijenaca i pogrebnih buketa, 
pon.-pet. 7-15 h, sub. 8-13 h,  
tel. 332-773.

DEŽURNI VETERINARI
VETERINARSKA STANICA VARAŽDIN,  
Trg Ivana Perkovca 24,  
e-mail: info@vsv.hr,  
tel. 240-100,  
radno vrijeme od 7-20 h 
VETERINARSKA KLINIKA ZA KUĆNE 
LJUBIMCE VARAŽDIN,  
Trg Ivana Perkovca 24  
(non-stop dežurstvo, mob. 099/6240-123)  
e-mail: ambulanta@vsv.hr
VETERINARSKA AMBULANTA LUNA,  
Varaždin, Trg Matije Gupca 48,   
tel. 042/203-977,  
mob. 099/572-9262,  
e-mail: luna.vet.vz@gmail.com  
Radno vrijeme: 8-12  i 16-20 h,  
subotom 8-12 h, za hitne slučajeve 0-24 h.

URUČENA PRIZNANJA Obilježen Dan dobrovoljnih darivatelja krvi

“Vi ste primjer za društvo”
Gradonačelnik Bosilj čestitao je 
i izrazio neizmjernu zahvalnost 
svim darivateljima krvi koji tijekom 
cijele godine nesebično pomažu i 
spašavaju živote

di koji svojim primjerom pokazuju kako svatko 
od nas zaista može utjecati i svojim postup-
kom drugome spasiti život. Upravo ta nese-
bičnost i humanost je primjer za kojim se naše 
društvo mora voditi. Grad Varaždin ponosi se 
činjenicom da ovdje ima ljudi koji su preko 
100 puta darovali krv i redovito daruju već više 
od 30 godina. I sam darujem krv i volio bih 

iduće godine dostići brojku od 50 darovanja 
krvi, sada sam na 47. Veseli me što mogu ne-
kome pomoći – rekao je gradonačelnik.

Dodao je i kako su varaždinski darivate-
lji među vodećima u Hrvatskoj, stoga krv iz 
varaždinske bolnice često pomaže pacijen-
tima diljem Hrvatske, kad god za to postoji 
potreba.
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“Varaždin su ljudi” djelo je na 
180 stranica, s kratkim i efektnim 
tekstovima autora, svih srcem i 
životom vezanih za Varaždin što 
knjizi daje poseban duh i još veću 
vrijednost, s blistavim fotografija-
ma Andreja Švogera i nadahnutim 
i čudesnim umjetničkim ilustracija-
ma Danila Dučka. 

NOVI HORIZONTI
Ova “knjiga 21. stoljeća”, otvara 

sasvim nove horizonte među do 
sada izdanim naslovima o Varaždi-
nu, ali i drugim gradovima, i to ne 
samo u Hrvatskoj. 

Veselo, razigrano i šareno djelo 
koje vrvi iznenađenjima, posebno u svojih 
osam raskošnih, umetnutih priloga. U njima 
su: kuverta s razglednicom, 3D maketa va-
raždinske gradske vijećnice koju ćete sami 
izraditi, recept za čuveni Varaždinski klipič, 
vježbenica za mlade, QR kodovi koji vas 
vode na web-stranice varaždinskih muzeja i 
na YouTube kanale s nezaboravnim pjesma-

JEDINSTVENA INTERAKTIVNA KNJIGA Izdana povodom 500. rođendana Gradske vijećnice 

“Varaždin su ljudi” – knjiga 
koju će voljeti i odrasli i djeca
Ova “knjiga 21. stoljeća”, otva-
ra sasvim nove horizonte 
među dosad izdanim naslo-
vima o Varaždinu, ali i dru-
gim gradovima, i to ne samo 
u Hrvatskoj 

Veselo, razigrano i šareno djelo 
koje vrvi iznenađenjima, istodobno 

i ozbiljno i stručno. I naravno, 
dvojezično - na hrvatskom i 

engleskom jeziku!

ma o Varaždinu... Knjiga je istodob-
no i ozbiljna, stručna i prepuna zani-
mljivih i jako, jako dobro provjerenih 
podataka. I naravno, dvojezična je: 
na hrvatskom i engleskom jeziku!

POSEBNOSTI VARAŽDINA
Ne zna se što je u Varaždinu vred-

nije i ljepše: povijesno naslijeđe, 
kulturna tradicija, Stari grad, baro-
kne crkve i palače, 500 godina stara 
vijećnica, HNK kao prvijenac  čuve-
nog arhitekta Hermanna Helmera, 
jedno od najljepših groblja Europe s 
pravom “kiparskom” rapsodijom ze-
lenila... Varaždinske barokne večeri 
i Špancirfest, Zbirka kukaca i Zvje-
rinjak po cijelom gradu, Muzej Old-
timera i Muzej Anđela, zagonetna 
dvorišta i njegovani parkovi, Varaž-
dinski klipič i Varaždinska građanska 
garda, suvremeno Sveučilište i fa-
kulteti, stari obrti i cehovi te moder-
ni tvornički giganti, sportski uspjesi 
i cjelogodišnje manifestacije... I za 
kraj, varaždinski velikani – povorka 
zaslužnika za koje se, na našu veliku 

žalost, često premalo čuje i zna. Baš kao i 
za to da je oružje osvojeno 1991. godine u 
Varaždinu, moglo bi se reći – spasilo Hrvat-
sku. Glavna urednica monografije je Petra 
Somek, izdavač su Meridijani (www.meridi-
jani.com), a moći će se kupiti u Suvenirnici 
Varaždinskih vijesti, koja je na Trgu kralja To-
mislava, nasuprot Gradske vijećnice.

GRADSKA VIJEĆNICA

Zablistat će  
do godišnjice
Gradska vijećnica će 2023. godine obilježiti 
500. godina od izgradnje, a do proslave godiš-
njice trebala bi zablista punim sjajem. Grado-
načelnik Varaždina Neven Bosilj u rujnu je na-
javio obnovu vijećnice, koja dominira glavnim 
gradskim Trgom kralja Tomislava, u ukupnoj 
vrijednosti od 7 milijuna kuna. Dva milijuna 
kuna stiže od Fonda za zaštitu okoliša i ener-
getsku učinkovitost, a 5 milijuna iz gradskog 
proračuna. Današnji oblik s tornjem na sredini 
dobila je 1791. godine, nakon što je stara vijeć-
nica izgorjela u požaru 1776. godine.


